








A közgyűlés üléséről 

hangfelvétel készült. 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 

Készült: Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése  

2023. június 15-én 9:00 órai kezdettel tartott soros nyilvános üléséről 

 

Az ülés helye: Zalaegerszeg, Széchenyi tér 5. szám alatti épület I. emeleti Díszterme 

 

Jelen vannak: a képviselő-testület tagjai a mellékelt jelenléti ív szerint: 

Balaicz Zoltán polgármester 

Bali Zoltán önkormányzati képviselő, alpolgármester 

Gecse Péter önkormányzati képviselő, alpolgármester 

Bognár Ákos önkormányzati képviselő  

Benke Richárd önkormányzati képviselő  

Böjte Sándor Zsolt önkormányzati képviselő  

Domján István önkormányzati képviselő  

Dr. Káldi Dávid önkormányzati képviselő 

Dr. Kocsis Gyula önkormányzati képviselő  

Galbavy Zoltán önkormányzati képviselő  

Góra Balázs önkormányzati képviselő  

Herkliné Ebedli Gyöngyi önkormányzati képviselő  

Keresztes Csaba önkormányzati képviselő  

Kiss Ferenc önkormányzati képviselő 

Makovecz Tamás önkormányzati képviselő  

Németh Gábor önkormányzati képviselő  

Orosz Ferencné önkormányzati képviselő 

Szilasi Gábor önkormányzati képviselő  
  

Dr. Vadvári Tibor alpolgármester  

Dr. Kovács Gábor címzetes főjegyző, Dr. Sándor Erzsébet aljegyző 

 

Tolvaj Márta önkormányzati főtanácsadó 

Velkey Péter kulturális főtanácsadó 

 

a meghívott vendégek:   

Horváth Márton ügyvezető Zalai Közszolgáltató Nonprofit Kft., Tóth 

Renáta igazgató Deák Ferenc Megyei és Városi Könyvtár, Havasi Bálint 

pályázó (9. napirendi ponthoz), Dancs Jenő ápolási igazgató Zala Vármegyei 

Szent Rafael Kórház, Ladányi Ibolya Otília intézményvezető 

Zalaegerszegi Egészségügyi Alapellátási Intézmény, Rózsa Tamás megyei 

forgalmi üzemvezető Volánbusz Zrt., Frauenhoffer Márta ügyvezető 

Zalaegerszegi Televízió és Rádió Kft., Szijártóné Gorza Klára könyvvizsgáló 

 

a hivatal munkatársai: 

Jakab Gergő, dr. Bartl Andrea, dr. Sipos János, Hutnik Eszter, Nyakas Tünde, 

Nagyváradi Róbert, Péter Györgyné, Takácsné Simon Anita, Komáromi-Irmai 

Noémi, Szláveczné Gálos Ildikó, Béres László, Takácsné Czukker Szilvia,  

dr. Tóth-Gángó Gabriella, Szabó Nóra, Somlai Péter, Tánczos Zsolt, Nagy 

Tibor, Horváth-Illés Borbála, dr. Babos István, Molnár Veronika, Zsupanek 

Péter, Horváth Attila, dr. Sipos Erzsébet, Csomor Ferenc, Száraz Zoltán, 

Kovács Zsuzsanna, Kovács Ildikó jegyzőkönyvvezető 
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Balaicz Zoltán polgármester: 

Tisztelettel köszöntöm képviselőtársaimat, az egyes napirendi pontokhoz érkezett 

szakértőket és vendégeket, a hivatal vezetőit és munkatársait, valamint mindenkit, aki a 

Zalaegerszegi Televízión keresztül követi a képviselőtestület mai munkáját.  

Megállapítom, hogy a közgyűlés 17 fővel határozatképes, az ülést megnyitom! 

A napirendi tárgysort korábban kiküldtük, azonban egy új napirendi pont felvételére 

teszek javaslatot, így tehát 30. napirendi pontra módosul a mai tárgysorunk. Ez az egy 

új napirend pedig az Egerszeg Kártyával kapcsolatos rendeletünk módosítása, hiszen 

szeretnénk, hogy amikor szombaton megnyílik majd az immáron újra városi 

önkormányzati működtetésbe visszakerült Gébárti Tóstrand, akkor ott olyan kedvező 

jegyárakat tudjunk adni az Egerszeg Kártya kedvezményeket is érvényesítve, amely 

ebben a nem könnyű helyzetben nagyon sok zalaegerszegi polgár számára segítség lesz. 

Arról van szó, hogy 1000 Ft lenne alapból a belépő, de Egerszeg Kártya kedvezménnyel 

a felnőtteknek mindössze 800 Ft, a gyermekeknek és a nyugdíjasoknak pedig mindössze 

640 Ft, de erre mindjárt visszatérünk. Tehát 3., új napirendi pontként javaslom 

tárgysorra venni. 

Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni, módosító javaslattal, kiegészítéssel 

élni a napirendi tárgysorral kapcsolatban. Nincs hozzászólás. 

Javaslom új, 3. napirendi pontként tárgysorra tűzni „Az Egerszeg Kártyáról szóló 

32/2022 (X.20.) önkormányzati rendelet módosítása” című előterjesztést. Kérem a 

közgyűlés tagjait, erről szavazzanak. Megállapítom, hogy a testület 17 igen, egyhangú 

szavazással elfogadta a javaslatot, a napirendet tárgysorára tűzte. 

Kérem, hogy az így kialakult teljes napirendi tárgysor elfogadásáról szavazzanak. 

Megállapítom, hogy a közgyűlés 17 igen, egyhangú szavazással elfogadta a közgyűlés 

alábbi napirendi tárgysorát: 

 

N A P I R E N D I   P O N T O K :  

 

1. Jelentés a lejárt határidejű közgyűlési határozatok végrehajtásáról (írásban) 

 Előterjesztő:  Balaicz Zoltán polgármester 

 

2. A 2023. évi költségvetésről szóló 1/2023. (II.15.) önkormányzati rendelet II. 

negyedévi módosítása (írásban) 

Előterjesztő:  Balaicz Zoltán polgármester 

 

3. Az Egerszeg Kártyáról szóló 32/2022 (X.20.) önkormányzati rendelet 

módosítása (írásban) 

Előterjesztő:  Balaicz Zoltán polgármester 

 

4. A közterületek használatáról szóló 23/2021. (IV.12.) önkormányzati rendelet 

módosítása (írásban) 

Előterjesztő:  Balaicz Zoltán polgármester  

 

5. A társasházi és lakásszövetkezeti lakóépületek LED-csereprogramjának 

támogatása és az önkormányzat vagyonáról, a vagyongazdálkodás és 

vagyonhasznosítás szabályairól szóló 4/2013. (II.08.) önkormányzati rendelet 

módosítása (írásban) 

Előterjesztő:  Balaicz Zoltán polgármester 
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6. A helyi hulladékgazdálkodási közszolgáltatás ellátásáról szóló 21/2014. (VI.27.) 

önkormányzati rendelet hatályon kívül helyezése (írásban) 

Előterjesztő:  Balaicz Zoltán polgármester 

 

7. A közgyűlés hivatalának köztisztviselőit megillető szociális, jóléti, kulturális, 

egészségügyi juttatásokról és az illetményrendszer egyes elemeiről szóló 

önkormányzati rendelet újraalkotása (írásban) 

Előterjesztő:  dr. Kovács Gábor címzetes főjegyző 

 

8. A közterületek elnevezésének, valamint az elnevezésük megváltoztatására 

irányuló kezdeményezés és a házszám-megállapítás szabályairól szóló 

önkormányzati rendelet megalkotása (írásban) 

Előterjesztő:  Balaicz Zoltán polgármester 

 

9. A Zalaegerszegi Múzeumok Igazgatósága főigazgatói munkakörére kiírt 

pályázat elbírálása (írásban) 

Előterjesztő:  Balaicz Zoltán polgármester 

 

10. Javaslat a Keresztury Emlékbizottság tagjainak megválasztására (írásban) 

Előterjesztő:  Balaicz Zoltán polgármester 

 

11. Alapítványok támogatása (írásban) 

Előterjesztő:  Makovecz Tamás, a Humánigazgatási Bizottság elnöke 

 

12. Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése 2023. II. félévi 

munkatervének jóváhagyása (írásban) 

Előterjesztő:  Balaicz Zoltán polgármester 

 

13. A Kvártélyház Szabadtéri Színház Kft. nem lakás célú helyiségbérlet (Széchenyi 

tér 3-5., második emelet) iránti kérelme (írásban) 

Előterjesztő:  Balaicz Zoltán polgármester 

 

14. A Zala Vármegyei Szent Rafael Kórházzal kötendő ingyenes használati és 

feladat-ellátási szerződések elfogadása (írásban) 

Előterjesztő:  Balaicz Zoltán polgármester 

 

15. A Zalaegerszegi Egészségügyi Alapellátási Intézmény Alapító Okiratának 

módosítása (írásban) 

Előterjesztő:  Balaicz Zoltán polgármester 

 

16. Feladat-ellátási szerződés megkötése bölcsődei feladatok ellátására Bak Község 

Önkormányzatának Képviselő-testületével (írásban) 

Előterjesztő:  Balaicz Zoltán polgármester 

 

17. Feladat-ellátási szerződés megkötése bölcsődei feladatok ellátására Söjtör 

Község Önkormányzatának Képviselő-testületével (írásban) 

Előterjesztő:  Balaicz Zoltán polgármester 
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18. A településrendezési eszközök módosítását megelőző településfejlesztési döntés 

meghozatala (teskándi,- botfai kerékpárút, vízbázis védőterület), kiemelt 

fejlesztési területté nyilvánítás (honvédelmi sportközpont) (írásban) 

Előterjesztő:  Balaicz Zoltán polgármester 

 

19. A Jedlik Ányos utca 0811/67 és 0811/80 hrsz-ú ingatlanok belterületbe 

vonásához szükséges terület-felhasználási célt tartalmazó döntés módosítása 

(írásban) 

Előterjesztő:  Balaicz Zoltán polgármester 

 

20. A 2023-2037. évi 15 éves Gördülő Fejlesztési Terv, a víziközmű vagyonra 

vonatkozó 2023. évi felújítási és pótlási terv módosítása, illetve vállalkozási 

szerződések megkötése a Zalavíz Zrt.-vel (írásban) 

Előterjesztő:  Balaicz Zoltán polgármester 

 

21. A zalaegerszegi 4885/3 hrsz.-ú (ruhagyári ABC melletti pavilonok alatti) 

közterületre vonatkozó földhasználati szerződések módosítása (írásban) 

Előterjesztő:  Balaicz Zoltán polgármester 

 

22. A hulladékgazdálkodási rendszer fejlesztése keretében beszerzésre került 

eszközök bérbeadása (KEOP-1.1.1/C/13-2013-0016) (írásban) 

Előterjesztő:  Balaicz Zoltán polgármester 

 

23. Megállapodás meghosszabbítása közfeladat ellátására a Zalaegerszegi Kajak-

Kenu Sárkányhajó Egyesülettel (írásban) 

Előterjesztő:  Balaicz Zoltán polgármester 

 

24. Zalaegerszeg Megyei Jogú Város helyi közforgalmú, autóbusszal végzendő 

személyszállítási szolgáltatás feladatainak ellátására kötött közszolgáltatási 

szerződés módosítása (írásban) 

Előterjesztő:  Balaicz Zoltán polgármester 

 

25. Tájékoztató Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata által létrehozott 

közalapítványok 2022. évi tevékenységéről (írásban) 

Előterjesztő:  Balaicz Zoltán polgármester 

 

26. Tájékoztatás Zalaegerszeg autóbuszállomás, valamint vasútállomás és 

környezetének rekonstrukciós terveiről (írásban) 

Előterjesztő:  Balaicz Zoltán polgármester 

 

27. Szociális krízishelyzetben lévő családok lakáskérelme (ZÁRT ÜLÉS) (írásban) 

Előterjesztő:  Balaicz Zoltán polgármester 

 

28. Önkormányzati bérlakás biztosítása közgyűlés egyedi elbírálása alapján (ZÁRT 

ÜLÉS) (írásban) 

Előterjesztő:  Balaicz Zoltán polgármester 

 

29. Interpellációs kérdések, interpellációs kérdésekre válasz 

 

30. Egyebek 
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N A P I R E N D I   P O N T O K  T Á R G Y A L Á S A :  

 

1. Jelentés a lejárt határidejű közgyűlési határozatok végrehajtásáról  
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Az egyes különböző, korábban hozott határozati javaslatokkal kapcsolatban a hivatal 

most elég nagy arányban készrejelentést tudott hozni elénk az előterjesztésben, csak 

néhány apró határidő módosítás van. 

Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni. Hozzászólás nincs. Felkérem a 

testület tagjait, szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 17 igen, egyhangú 

szavazással elfogadta az előterjesztést, és az alábbi határozatot hozta: 

 

ZMJVÖK 79/2023. (VI.15.) határozata 

  

I. Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése a 

polgármester jelentését a 281/2021/1. (XII.16.), 282/2021. (XII.16.), 

283/2021/1. (XII.16.), 284/2021/1. (XII.16.), 285/2021/1. (XII.16.), 

286/2021/1. (XII.16.), 287/2021. (XII.16.), 288/2021/1. (XII.16.), 

289/2021/1. (XII.16.), 290/2021/1. (XII.16.), 291/2021/1. (XII.16.), 

4/2022. (II.09.), 40/2022. (IV.07.), 62/2022/3. (V.12.), 63/2022/2. 

(V.12.), 64/2022/4. (V.12.), 65/2022/2. (V.12.), 66/2022/3. (V.12.), 

67/2022/3. (V.12.), 68/2022/3. (V.12.), 69/2022/3. (V.12.), 70/2022/3. 

(V.12.), 71/2022/3. (V.12.), 72/2022/2. (V.12.), 92/2022. (VI.16.), 

105/2022/II. (VI.16.), 122/2022. (IX.15.), 171/2022. (XII.15.), 23/2023/I. 

(III.23.), 27/2023. (III.23.), 39/2023/4. (IV.20.), 51/2023. (IV.20.), 

54/2023/1., 2. (V.18.), 55/2023/1., 2. (V.18.), 56/2023/1. (V.18.), 

57/2023/1., 2. 3. (V.18.), 58/2023/1., 2. (V.18.), 59/2023/1., 2. (V.18.), 

60/2023/1., 2. (V.18.), 61/2023/1., 2. (V.18.), 62/2023/1., 2. (V.18.), 

63/2023/1., 2., 4. (V.18.), 64/2023/1. (V.18.), 65/2023. (V.18.), 66/2023. 

(V.18.), 67/2023/1.1., 2.1. (V.18.), 68/2023. (V.18.), 69/2023. (V.18.), 

70/2023. (V.18.), 74/2023. (V.18.), 75/2023. (V.18.) lejárt határidejű 

közgyűlési határozatok végrehajtásáról elfogadja. 

 

II. Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése: 

1. a 39/2019. (III.07.) határozata 2. pontja végrehajtási határidejét 

2023. december 31-re módosítja. 

2. a 15/2022. (II.09.) határozata végrehajtási határidejét 2023. 

október 31-re módosítja. 

3. a 19/2023. (III.23.) határozata II.1., II.2. és II.3. pontjai 

végrehajtási határidejét 2023. június 30-ra módosítja. 

 

 

2. A 2023. évi költségvetésről szóló 1/2023. (II.15.) önkormányzati rendelet 

II. negyedévi módosítása  
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Képviselőtársaim emlékezhetnek rá, hogy eredetileg 57 milliárd 571 millió Ft-os kezdő 

főösszeggel fogadtuk el még év elején a 2023-as költségvetést, azóta egy módosítás már 

volt, most egy nagyobb összegű történik meg, összességében 812 millió 694 ezer Ft-tal. 
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Azt gondolom, hogy ez jól mutatja, hogy minden év közben vannak ilyen változások, 

ezt minden esztendőben újra és újra átéljük, hiszen akár a központi normatívák 

változása, akár egyéb támogatások módosulása is látszik. De ami különösen örömteli, 

az az, hogy módosíthatjuk a helyi iparűzési adóra vonatkozó várakozásainkat is, hiszen 

eredetileg a képviselőtestület 5,6 milliárd Ft-tal fogadta ezt el, most ezt 5,8 milliárd Ft-

ra emeljük, és bízunk benne, hogy év közben ez még fog majd a továbbiakban is 

változni, hiszen szerencsére jól teljesít a helyi gazdaság. A részletes indoklásra átadom 

a szót Bali Zoltán alpolgármester úrnak. 

 

Bali Zoltán alpolgármester: 

A részletes indoklás tekintetében, ahogy az anyag is tartalmazza, mintegy 812 millió Ft-

tal növekedett a költségvetésünk főösszege, így több mint 58,5 milliárd Ft-tal 

tervezhetünk a 2023-as év tekintetében. Ahogy polgármester úr is említette, a 

közhatalmi bevételek tekintetében az iparűzési adóra vonatkozóan mintegy plusz 200 

millió Ft-ot szerepeltetünk a költségvetésünkben, nyilván ennek a kiadási előirányzatait 

is tartalmazza a költségvetés, többek között egy-egy olyan rendezvény megszervezése, 

ami 2023-ban nem került be a költségvetési megtervezésbe, most lehetőség nyílt rá, 

többek között a fesztiválok, illetve egyéb más kulturális programok tekintetében. 

Viszont fontos megemlíteni, hogy a 200 millió Ft-tal ellentételezésben mintegy 100 

millió Ft-tal csökkentettük azt a bevételi előirányzatot, ami alapján a kormányzattól 

várnánk még egyébként az energiaárak tekintetében kompenzációt. Itt is pozitív hírről 

számolhatunk be, hiszen úgy néz ki, hogy a 2023-as évre áram tekintetében sikerült már 

stabilizálni a helyzetet, hiszen az intézményeknél mintegy nettó 58 Ft-os kilowattóránál 

fixáltuk az áram árát. Ami egyetlen változó lehet, hogy 2023. októberétől majd új 

gázszerződést kell kötnünk, erre a közbeszerzési eljárást a nyári időszakban szeretnénk 

kiírni, tehát még a betárazások előtt szeretnénk a lehetőségeket kihasználni. A részletes 

indoklás tekintetében apróbb változások vannak a bevételi oldalon, az egyik legnagyobb 

tétel a felhalmozású célú támogatások államháztartáson belüli rovatnál van, itt a TOP-os 

projektek tekintetében most indult el az Északi Ipari Parkhoz tartozó Logisztikai 

Központnak a különböző közmű- és út-feltárásai projekt elindítása, itt mintegy plusz 

196 millió Ft-ot szerepeltetünk. Jelenleg is fut a KEHOP 2.1.11. projektünk, itt 53,8 

millió Ft plusz támogatást könyvelünk el a költségvetésben, illetve a TOP Plusz 

fenntartható városfejlesztési stratégia megalkotásához mintegy 23 millió Ft-ot 

szerepeltetünk. A közhatalmi bevételekről részletesen beszámoltunk. A működési 

bevételek tekintetében pedig 68,7 millió Ft többletet tudunk elszámolni most a féléves 

módosításnál, itt a különböző nettó finanszírozású projekteknél az áfa bevételre 

vonatkozóan tudunk pluszt elszámolni. Ami technikai módosítás, de mindig a féléves 

módosításnál kerül elő, az pedig a finanszírozási bevételek tekintetében 65,7 millió Ft 

többlettel zárhattunk, hiszen a zárszámadásnál után lehetőségük nyílt, hogy a 2022-ben 

még fel nem használt tételeket szerepeltessük. Amit még fontos megemlíteni a 

költségvetésünk módosításánál, hogy a költségvetési szerveink is jelentős többlettel 

zártak, tehát ebből tevődik össze ez a közel 800 millió Ft-os plusz. Azt láthatják a 

rendeletnél, hogy a 2. § is módosult, hiszen a köztisztviselői illetményalapot júliustól 

63.800 Ft-ra emeltük, nyilván segítve a munkatársainkat abban, hogy ebben a rendkívül 

nehéz helyzetben is megfelelően bérezzük őket. A kiadási előirányzatok tekintetében 

pedig részletesen a táblázatok tartalmazzák, hogy mikre és hogyan módosítottuk a 

költségvetésünket. Annyit meg kell említeni, hogy az a konzervatív tervezés, amit most 

már évről-évre végrehajtunk, az egy jó stratégiai irány, hiszen ha megfelelően tervezzük 

a bevételeket, akkor év közben ha pozitívan változik a gazdasági helyzet, akkor mindig 

van lehetőség arra, hogy egyéb kiadásokat tudjunk finanszírozni, és ez így van most is, 
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a 2023-as év tekintetében is elmondhatjuk, hogy stabilan tudjuk hozni az évet. 

Köszönöm szépen, ha bármilyen kérdés van, nagyon szívesen válaszolok. 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Köszönöm szépen alpolgármester úr kiegészítését!  

Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni. Hozzászólás nincs. Felkérem a 

testület tagjait, az előterjesztésben szereplő határozati javaslatról szavazzanak. 

Megállapítom, hogy a közgyűlés 12 igen szavazattal, 5 tartózkodás mellett elfogadta 

az alábbi határozatot: 

 

 ZMJVÖK 80/2023. (VI.15.) határozata 

 

Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése a 2/2023. 

(II.15.) határozatát az alábbiak szerint módosítja: 

 

„Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése az 

önkormányzat saját bevételeinek és az adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő 

fizetési kötelezettségeinek a 2023. évi költségvetési évre és az azt követő 

három évre várható összegét az alábbiak szerint állapítja meg: 

 
ezer forintban 

Megnevezés  
Sor- 

szám  

 tárgy- 

év  

Saját bevétel és adósságot keletkeztető 

ügyletből eredő fizetési kötelezettség  

a tárgyévet követő 

 1. évben  2. évben  3. évben 

Helyi  és települési adók  01 6.963.000 6.800.000 6.900.000 7.000.000 

Tulajdonosi bevételek   02 550.921        373.000 385.000 400.000 

Díjak, pótlékok, bírságok  03 83.400 37.000 38.000 39.000 

Immateriális javak, ingatlanok és 

egyéb     tárgyi eszközök 

értékesítése 

 04 339.637 80.000 75.000 70.000 

Részesedések értékesítése és 

részesedések megszűnéséhez 

kapcsolódó bevételek 

 05     

Privatizációból származó 

bevételek 
 06     

Garancia- és kezességvállalásból 

származó megtérülések 
 07     

Saját bevételek (01+... +07)  08 7.936.958 7.290.000 7.398.000 7.509.000 

Saját bevételek (08. sor) 50%-a  09 3.968.479 3.645.000 3.699.000 3.754.500 

Előző év(ek)ben keletkezett 

tárgyévet terhelő fizetési 

kötelezettség (11+...+18) 

 10 311.056 288.314 269.491 250.669 

Hitelből eredő fizetési 

kötelezettség 
 11 311.056 288.314 269.491 250.669 

Kölcsönből eredő fizetési 

kötelezettség 
 12     

Hitelviszonyt megtestesítő 

értékpapírból eredő fizetési 

kötelezettség 

 13     

Adott váltóból eredő fizetési 

kötelezettség 
 14     

Pénzügyi lízingből eredő fizetési 

kötelezettség 
 15     

Halasztott fizetés, részletfizetés 

fizetési kötelezettsége 
 16     
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Szerződésben kikötött 

visszavásárlási kötelezettség 
17     

Kezesség-, és garanciavállalásból 

eredő fizetési kötelezettség 
 18     

Tárgyévben keletkezett, illetve 

keletkező, tárgyévet terhelő 

fizetési kötelezettség (20+...+27) 

 19     

Hitelből eredő fizetési 

kötelezettség 
 20     

Kölcsönből eredő fizetési 

kötelezettség 
 21     

Hitelviszonyt megtestesítő 

értékpapírból eredő fizetési 

kötelezettség 

 22     

Adott váltóból eredő fizetési 

kötelezettség 
 22     

Pénzügyi lízingből eredő fizetési 

kötelezettség 
 24     

Halasztott fizetés, részletfizetés 

fizetési kötelezettsége 
 25     

Szerződésben kikötött 

visszavásárlási kötelezettség 
26     

Kezesség-, és garanciavállalásból 

eredő fizetési kötelezettség 
 27     

Fizetési kötelezettség összesen 

(10+19) 
 28 311.056 288.314 269.491         250.669 

Fizetési kötelezettséggel 

csökkentett saját bevétel (09-28) 
 29 3.657.423 3.356.686    3.429.509 3.503.831 

 

A polgármester figyelemmel kíséri a kötelezettségvállalások teljesítését.  

 

Határidő:  éves zárszámadás 

Felelős:  Balaicz Zoltán polgármester” 

 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Kérem, hogy a rendelet-módosításról is szavazzanak, elfogadásához minősített többség 

szükséges. Megállapítom, hogy a közgyűlés 12 igen szavazattal, 5 tartózkodás mellett 

elfogadta a rendelet-módosítást. 

 

Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése 

18/2023. (VI.22.) önkormányzati rendeletét 

a 2023. évi költségvetésről szóló 

1/2023. (II.15.) önkormányzati rendelet módosításáról 

–  m e g a l k o t t a  –  

 
(A rendelet-módosítás a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

 
8:18 órakor 

Herkliné Ebedli Gyöngyi képviselő megérkezett az ülésre. 

A testület létszáma: 18 fő 
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3. Az Egerszeg Kártyáról szóló 32/2022 (X.20.) önkormányzati rendelet 

módosítása 
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Tulajdonképpen a felvezetésben már jeleztem, hogy miért szükséges az Egerszeg 

Kártyáról szóló rendeletünk módosítása, amely érinti részben a Göcseji Múzeumot, 

részben pedig az új, most már városi kezelésbe került Gébárti Tóstrandot is. Ahogy már 

említettem, szeretnénk, ha ott is minden egyes jegytípusnál sikerülne érvényesíteni a 

kigondolt jegyár-kedvezményt, tehát felnőttek esetében ez 800 Ft, nyugdíjasok és 

diákok esetében pedig 640 Ft lenne. 

Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni. Hozzászólás nincs. Felkérem a 

testület tagjait, a rendelet-módosításról szavazzanak, elfogadásához minősített többség 

szükséges. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazással elfogadta 

a rendelet-módosítást. 

 

Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése 

19/2023. (VI.15.) önkormányzati rendeletét 

az Egerszeg Kártyáról szóló 

32/2022. (X.20.) önkormányzati rendelet módosításáról 

–  m e g a l k o t t a  –  

 
(A rendelet-módosítás a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

 

4. A közterületek használatáról szóló 23/2021. (IV.12.) önkormányzati 

rendelet módosítása 
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Előzőleg a bizottsági szakaszban ugyan magát a javaslatot egyhangúlag támogatták az 

egyes szakbizottságok, hiszen időközben korábban nem szabályozott kérdéseket is 

rendezni kellett, illetve a helyi hulladékgazdálkodásra is ki kellett térnünk, azonban a 

Gazdasági Bizottságnak volt egy egyhangú javaslata arra vonatkozóan, hogy egy apró 

módosítás még történjen meg annak érdekében, ha esetleg civil szervezetek, 

alapítványok, egyesületek, amelyek önkormányzati támogatást kapnak, és úgy 

szerveznek meg rendezvényt, azok használhassák a reklámfelületeket. Azt gondolom, 

hogy ez teljes mértékben támogatható, tehát a Gazdasági Bizottság ilyen irányú 

módosításával fogunk majd szavazni magának a rendeletnek a módosításáról. 

Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni. Hozzászólás nincs. Felkérem a 

testület tagjait, a rendelet-módosításról szavazzanak, elfogadásához minősített többség 

szükséges. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazással elfogadta 

a rendelet-módosítást. 

 

Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése 

20/2023. (VI.22.) önkormányzati rendeletét 

a közterületek használatáról szóló 

23/2021. (IV.12.) önkormányzati rendelet módosításáról 

–  m e g a l k o t t a  –  

 
(A rendelet-módosítás a jegyzőkönyv melléklete.) 
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5. A társasházi és lakásszövetkezeti lakóépületek LED-csereprogramjának 

támogatása és az önkormányzat vagyonáról, a vagyongazdálkodás és 

vagyonhasznosítás szabályairól szóló 4/2013. (II.08.) önkormányzati rendelet 

módosítása  
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Korábban az energiaválságra válaszul számos saját intézkedést már meghozott az 

önkormányzat, azonban úgy gondoltuk, hogy szükséges a lakosságot is támogatni, és 

ebben egyhangú döntéseket hozott minden politikai oldal támogatásával a közgyűlés 

eddig is. Ilyen volt például a gázártámogatási és áramártámogatási programunknak a 

bevezetése, ami havi 15.000 Ft, illetve havi 5.000 Ft segítséget jelent a rászorulóknak, 

ilyen volt a lakossági ingyenes lámpacsere, LED lámpacsere programnak az elindítása, 

itt időközben a regisztráció lezárult, és Bali Zoltán alpolgármester úr jelezte számomra, 

hogy közel 2100 család, háztartás igényelt ilyen lehetőséget, úgyhogy ez egy, a 

várakozásokat is meghaladó nagyon nagy szám, tulajdonképpen az összes zalaegerszegi 

háztartás több mint 10 %-a, ez egy nagyon szép eredmény, más városokhoz képest is. 

Most, korábban döntöttünk már arról, most jön elénk az az előterjesztés, amely pedig 

egy országosan is egyedülálló programot hirdet meg, hiszen ilyen más városokban nem 

indult, ez pedig arra irányul, hogy a társasházaknak a közös helyiségeit is segítsük meg, 

tehát a társasházakban azoknak a régi, elavult lámpáknak a cseréje történhet meg 

modern, energiatakarékos LED izzókra, amely nagy segítség lehet az egyes 

társasházakkal kapcsolatban is. Mielőtt kérdéseket lehetne feltenni, kérdezem Bali 

Zoltán alpolgármester urat, hogy szeretné-e kiegészíteni az anyagot. 

 

Bali Zoltán alpolgármester: 

Csak nagyon röviden, mert nyilván sokan nézik a közgyűlési közvetítést, és majd 

később lesz sajtótájékoztató is. A lakossági LED csereprogram most zárult, július 

végével fogjuk a regisztrációkat feldolgozni, és valószínűleg valamikor augusztusban, 

illetve szeptemberben, tehát az ősz folyamán tudjuk majd a lakosság számára kiosztani. 

Ahogy polgármester is említette, közel 2100 lakossági LED csere regisztráció történt 

Zalaegerszeg területén, a komissiózás elvégeztével ezeket szeretnénk majd mindenkinek 

egyesével átadni. A társasházi LED csereprogram tekintetében most dönt a közgyűlés 

magáról a programról, ez egy nagyon bonyolult, GDPR szabályokat, különböző jogi 

szabályokat figyelembe vevő rendszert alakít ki, aminek a létrehozása nyáron történik 

meg, és a lakossági LED csereprogram végeztével, tehát amikor kiosztottuk, utána lesz 

lehetőség majd az ősz folyamán a társasházaknak regisztrálni, és az a célunk, hogy év 

végéig a kiosztást is megtegyük részükre. Tehát nem a döntés után indul a regisztráció, 

ez a döntés felhatalmaz minket arra, hogy ezt a programot létrehozzuk, erre külön 

szoftvert kell létrehozni, és nyilván az adatokat tároló rendszert is minden jogi 

formulának megfelelően létre kell hoznunk, ez a nyár folyamán történik meg, tehát 

ősztől fog indulni a társasházi LED csere regisztráció. 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni. 

 

Góra Balázs képviselő: 

Köszönjük a tájékoztatást! Én magam is erről a lakossági LED csereprogramról akartam 

volna kérdezni, többek között azt, hogy hogyan zárult. Ezzel kapcsolatban azt 

szeretném kérdezni, hogy nálunk ez a kvóta volt, ami betellett ezzel a 2100 igénnyel, 

vagy egyszerűen csak a lezárás miatt 2100 lett? Mert látjuk itt a híradásokból, hogy a 
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környező városokban sorra hosszabbították meg még 15 nappal magát a programot. 

Vajon ez azért volt náluk, mert nem működött, vagy annyira érdekelt volt? A mostani 

anyaggal kapcsolatban, ezzel a közösségi LED cserével kapcsolatban az anyagban úgy 

látom, hogy igazából ez az épületek közös helyiségeiben lévő világítótesteket jelenti. 

Azt szeretném kérdezni, hogy itt vannak olyan társasházak, aminek saját udvara van, 

zárt udvara, amiben van valamiféle térvilágítás, külső világítás. Ez a rendeletünk vajon 

majd vonatkozik-e arra is, hogy mondjuk az udvar megvilágításának, illetve a külső 

falak megvilágításának a cseréjére, vagy berendezéseinek, égőinek a cseréjére is 

vonatkozik-e? 

 

Bali Zoltán alpolgármester: 

Az első kérdésre a válasz, hogy 2100-an regisztráltak, és mi egy elég hosszú 

regisztrációs időszakot adtunk, április elejétől május 31-ig. Először is volt 

sajtótájékoztató,  facebookon hirdettük, újságban minden héten megjelent egyébként. 

Hogyan is fogalmazzak? Jó magyar szokás szerint pont a végén indult be a dömping, a 

regisztráció, tehát a májusi határidő előtt kezdték el az emberek megrohanni a 

regisztrációs pontokat, illetve az online felületet is. Mi egy elég hosszú időt adtunk, 

viszont azt tudni kell, hogy itt a közreműködő partnerünk a CYEB, aki egy 

energiakereskedő, és ő biztosítja számunkra az égőtesteket, és vele egy szerződést 

kötöttünk. Az a szerződés tartalmazta, hogy május 31-gyel vége a regisztrációnak, ha 

ezt a szerződést módosítottuk volna, akkor minden csúszik tovább, akár hónapokkal is, 

hiszen más városok is sorra lépnek be ebbe az országosan is jelen lévő programba. Ezért 

gyakorlatilag ahhoz, hogy fel tudják dolgozni július végéig majd az összes regisztrációt, 

itt minden egyes partner, tehát mindenki, aki regisztrált, az külön szerződést köt, külön 

adatvédelmi nyilatkozatot, tehát ez nagyon bonyolult, gyakorlatilag 2100 szerződést 

kötnek az illetőkkel, és nekünk, mint önkormányzat, nekünk kell ezt szétosztanunk. 

Tehát igazából kötött volt a pálya, hogy május 31-ig lehetett regisztrálni, utána vége, ha 

ez a program majd úgy ítéljük meg, hogy folytatásra érdemes, akkor nyilván 

meghirdetjük újra, akár jövőre is. A társasházak tekintetében pedig szabályozzuk, tehát 

azok a közös használatú területek, amelyek az épületen belül vannak, azokra vonatkozik 

ez. Nyilvánvalóan majd érdemes lesz átgondolni az első tapasztalatok után, hogy mi az, 

amit nekünk, mint önkormányzat, a közpénzből kell támogatni, de alapvetően is úgy 

gondoljuk, hogy elsősorban azok a közös helyiségek, tehát a díszkivilágítások, egyebek, 

azok ne feltétlenül a közösségi költségvetést terheljék, hanem elsősorban a folyosók, 

bejárati részek, pincelejáratok, amit egyébként tényleg használnak az emberek, és 

mondjuk a hagyományos izzók vannak benne, azokat támogassuk elsősorban. 

 

Kiss Ferenc képviselő: 

Hozzám több kérdés érkezett ezzel kapcsolatban, és most választ kaptunk, hogy 

meghosszabbítják-e a határidőt, akkor erre választ kaptunk, hogy nem. A másik pedig: 

hol tudnak érdeklődni, vagy aki regisztrált, és sokan elakadtak, és nem tudják, hogy 

most bekerültek-e a rendszerbe, vagy nem, hol lehet érdeklődni, illetve hol lehet valami 

tájékoztatást kapni, hogy hol áll a helyzetük? 

 

Bali Zoltán alpolgármester: 

Aki regisztrált, az kapott egy visszajelző e-mailt, tehát ha sikeres volt a regisztráció, és 

ezt maga végezte otthon, mondjuk számítógépen, akkor megkapta a visszaigazolást 

erről, ez egy részletes tájékoztató. Ha pedig nem maga regisztrált, hanem igénybe vette 

– egyébként Zalaegerszegen rengeteg regisztrációs pontot hirdettünk, ezúton is 

köszönjük minden kollégának, aki segített ebben a VMK-ban, a könyvtárban, vagy a 

jegyirodánál, tényleg örök hála nekik –, ott is egyből visszaigazoltak, ha sikeres volt a 
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regisztráció. Tehát arról kellett, hogy kapjon egy információt, ha nem kapott, akkor 

valószínűleg nem volt sikeres a regisztrációja. 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

További hozzászólás nincs. Felkérem a testület tagjait, az előterjesztésben szereplő 

határozati javaslat 1. pontjáról szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, 

egyhangú szavazással elfogadta a határozati pontot. 

Kérem a testület tagjait, a határozati javaslat 2. pontjáról szavazzanak. Megállapítom, 

hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazással elfogadta a határozati pontot. 

Megállapítom, hogy a közgyűlés az alábbi határozatot hozta: 

 

 ZMJVÖK 81/2023. (VI.15.) határozata 

 

1. Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése támogatja 

a környezettudatosság fejlesztése és az energiahatékonyság biztosítása 

érdekében a közigazgatási területén lévő társasházi és lakásszövetkezeti 

lakóépületek közös tulajdonban lévő helyiségeiben a hagyományos 

fényforrások félvezetős fényforrásokra való cseréjét, mint ingó vagyon 

ingyenes tulajdonátruházását az alábbi feltételek figyelembevételével: 

- igényt társasházak és lakásszövetkezetek nyújthatnak be a 

jogszabályban, az alapító okiratban és a szervezeti-működési 

szabályzatban, valamint az alapszabályban foglaltak alapján hozott 

közgyűlési határozat szerint; 

- igénylés nyújtható be a legalább 4 lakást magukba foglaló 

lakóépületek esetén a közös tulajdonban lévő épületrészek 

megvilágítására;  

- a E14 és E27 LED-ek webes felülettel biztosított elektronikus 

regisztráció alapján nyerhetők el; 

- az igényelhető E14 és E27 LED-ek száma nem haladhatja meg a 

lakóépületben található közös tulajdonban lévő épületrészekben 

meglévő fényforrások számát; 

- a döntéshozó a térítésmentes átadásra az igényléseket beérkezési 

sorrendben bírálja el, és a költségvetési keret kimerüléséig teljesíti; 

- a hagyományos izzók szakszerű cseréjét és a kapott E14 és E27 

LED-es fényforrások 2 évig történő használatát a társasháznak kell 

vállalnia. 

 

A Közgyűlés felkéri a polgármestert az E14 és E27 LED fényforrások 

tulajdonjogának ingyenes átruházására irányuló felhívás kiírására, az 

igények elbírálására és az átruházásra vonatkozó szerződések 

megkötésére. 

 

Határidő: 2024. január 31. 

Felelős: Balaicz Zoltán polgármester 

 

2. Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése kijelöli a 

Keresztury Dezső Városi Művelődési Központot az önkormányzattal 

való együttműködésre a társasházi és lakásszövetkezeti lakóépületek 

energiamegtakarítását eredményező LED csereprogram során az E14 és 

E27 LED fényforrások átadására. 
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A Közgyűlés felkéri a polgármestert és a Keresztury Dezső Városi 

Művelődési Központ igazgatóját a szükséges intézkedések megtételére.   

 

  Határidő: 2024. március 31. 

  Felelős: Balaicz Zoltán polgármester 

    felkérésre: Flaisz Gergő igazgató 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Felkérem a testület tagjait, a rendelet-módosításról is szavazzanak, elfogadásához 

minősített többség szükséges. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú 

szavazással elfogadta a rendelet-módosítást. 

 
Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése 

21/2023. (VI.22.) önkormányzati rendeletét 
az önkormányzat vagyonáról, 

a vagyongazdálkodás és vagyonhasznosítás szabályairól szóló 

4/2013. (II.08.) önkormányzati rendelet módosításáról 

–  m e g a l k o t t a  –  

 
(A rendelet-módosítás a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

 

6. A helyi hulladékgazdálkodási közszolgáltatás ellátásáról szóló 21/2014. 

(VI.27.) önkormányzati rendelet hatályon kívül helyezése 
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Tulajdonosi Tanácsadó Testületen bővebben is beszéltünk erről a helyzetről. Mint 

mindannyian tudjuk, 2023. július 1-től egy centralizált hulladékgazdálkodás váltja fel a 

jelenlegi önkormányzati és állami vegyes rendszert, és ehhez kapcsolódóan nekünk a 

szükséges döntéseket meg kell hozni. Most már nem lesz az önkormányzatok 

közfeladati hatáskörében a hulladékgazdálkodás, és ennek megfelelően az erre 

vonatkozó rendeletünket hatályon kívül kell helyezni, erre vonatkozik a mostani 

előterjesztés. 

Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni. 

 

Keresztes Csaba képviselő: 

Újabb államosítás, lesz még ilyen a mai napirendben. Frakcióülésünkön hangzott el, 

hogy lassan az önkormányzat megszűnik, mint önkormányzat, és Utcaelnevezés 

Bizottság lesz belőle, de lesz ilyen napirendi pontunk is hamarosan. Az lenne a 

kérdésem, hogy a hulladéklerakó tulajdonában lesz-e változás? 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Volt egy további kérdés, azt visszavonta képviselő úr. Akkor Gecse Péter 

alpolgármester úrnak adok szót. 

 

Gecse Péter alpolgármester: 

Lehetőség szerint már a bizottsági szakaszban, és ahogy polgármester úr említette, a 

Tulajdonosi Tanácsadó Testület ülésén is próbáltunk részletes tájékoztatást adni, hogy 

az önkormányzat tulajdonában lévő 100%-os önkormányzati gazdasági társaságokat, és 

az önkormányzatot milyen volumenben érinti ez a változás. Azt gondolom, hogy itt 
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kiemelten fontos, hogy akár a számlázás, a szolgáltatás színvonala, a hulladék 

elszállítása vonatkozásában a lakosság semmit ne érezzen meg, és az a környékbeli 

megszokott, viszonylag jó színvonalú hulladékgazdálkodás tovább tudjon menni. Itt 

tulajdonképpen nem történik államosítás, hiszen az önkormányzat, illetve a társulásos 

vagyonnak a szerkezete nem változik, alapvetően régiókra osztották fel, illetve pályázati 

úton 6 régióra oszlik fel az ország. Ebben a Dél-dunántúli régióban a Zalai 

Közszolgáltató Nonprofit Kft. a kaposvári székhelyű céggel, mint koncesszor vesz részt, 

és természetesen így köti meg a szükséges megállapodásokat. Egyébként Tulajdonosi 

Tanácsadó Testületen igyekeztem beszámolni arról, hogy milyen szerződések érintik, 

illetve milyen szerződéseket fog kötni a 100%-os tulajdonú gazdasági társaságunk a 

MOL-lal. Itt természetesen kiemelten fontos, hogy azokra a meglévő létesítményekre, 

illetve infrastruktúrára mindenképpen meglegyenek azok a szerződések, amelyek 

mentén a munka tovább tud folytatódni, gondolok itt a hulladéklerakóra, az RDF, a 

kommunális hulladékválogató csarnokra, illetve a szelektív válogatócsarnokra, valamint 

a komposztálóra, természetesen a hulladékudvarra is, és nyilván van itt egy olyan 

szerződés is, amit a MOHU új elnevezésű céggel, tehát a MOL-lal a Zalai 

Közszolgáltató Nonprofit Kft., illetve Kaposvár, mint konzorciumi résztvevő fog 

megkötni, hogy a szolgáltatás ellátása megmaradjon. Azt gondolom, hogy két fontos 

dolog van, egyrészt az, hogy az ott dolgozó kollégák munkahelye megmaradjon, 

elképzelhető egyébként, hogy bizonyos létesítményeknél még bővülés is várható, de ez 

majd a következő időszakban derül ki. A hulladéklerakó vonatkozásában van 

önkormányzati tulajdon is, és most, ahogy már egyébként a közgyűlésen is erről 

beszéltünk, illetve beszámoltunk, a ZalaIspa Társulás által támogatott, illetve 

kormányzati forrásból megvalósuló bővítés mentén újra tudott indulni a hulladéklerakó. 

Azt gondolom, hogy itt a tulajdonosi szerkezet ebben a tekintetben, tehát önkormányzati 

társulásos, korábban ez egy Phare-támogatásból megépült lerakó volt, illetve a 

hulladékudvarok, válogatócsarnok vonatkozásában nem történik. Az tény, ahogy az 

önkormányzati rendelet hatályon kívül helyezése is megtörténik, hogy a szakmai 

irányítás, és nyilván a hulladékgazdálkodás rendszerének az átalakítása valóban egy 

központi szakmai felügyelet alá fog esni. De én azt gondolom, hogy itt a gazdasági 

társaságunknak abban van felelőssége, hogy minden olyan felmerülő problémát 

jelezzen, és próbáljuk ezt úgy képviselni, és úgy képviselni a MOL felé is, ahogy 

említettem, hogy az a szolgáltatási színvonal meg tudjon maradni. Jelenleg ezek az 

információk állnak rendelkezésünkre, igazából ezt egy több mint fél éves, éves 

előkészítési folyamat előzte meg. A Zalai Közszolgáltató Nonprofit Kft. 2023-as évi 

előzetes üzleti tervének véglegesítése kapcsán is beszéltünk a nagyságrendekről, illetve 

az eredményekről, bízunk benne, hogy a cég tudja hozni ezt az eredményt, illetve a 

szolgáltatás megfelelő színvonalon tud működni. 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Tehát ami fontos információ, az az, hogy továbbra is a Zalai Közszolgáltató Nonprofit 

Kft. végzi el a feladatot, ebben nincs változás. Ami inkább előrelépés, az az, hogy a 

régióban sikerült megnyernünk egy szoros pályázatban, Kaposvárral konzorciumban a 

régióvezetői posztot, tehát itt indult Nagykanizsától Pécsen át más számos város is, de 

itt Kaposvár-Zalaegerszeg nyert, és bízunk benne, hogy további fejlesztésekre is esetleg 

sor kerülhet. Nyilván a helyzetet folyamatosan követjük, és a Tulajdonosi Tanácsadó 

Testületen abban egyeztünk meg, hogy rendszeresen kapunk majd alpolgármester úrral 

egy beszámolót, hogy hogyan alakul ennek a rendszernek az átvétele, és konzorciumi 

irányítása. 
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Visszaadom a szót Keresztes Csaba frakcióvezető úrnak, és még Kiss Ferenc képviselő 

úr kért szót, és akkor csak utána következne újra Gecse Péter alpolgármester úr, hátha 

még lesz szükség válaszadásra. 

 

Keresztes Csaba képviselő: 

Az államosítás szót használtam, és úgy éreztem, hogy ezt alpolgármester úr szerette 

volna kijavítani, illetve derültséget láttam a városvezetői padsorban emiatt. Az előttünk 

lévő anyag azt írja, hogy 2023. július 1. napjától centralizált hulladékgazdálkodás váltja 

fel a jelenlegi önkormányzati és állami hulladékgazdálkodási rendszert. A törvény 

bekezdése alapján a hulladékgazdálkodás már nem lesz a közfeladatok körében 

ellátandó helyi önkormányzati feladat, és ez állami hulladékgazdálkodási közfeladat 

lesz. Szerintem ez államosítás! Az állam pedig 35 évre a MOL-nak adta ezt a 

koncessziós jogot, az Európai Bizottság pedig már vizsgálja ezt, mint ahogy több 

hasonló ügyet is Magyarországon. Most ebbe nem mennék bele részletesebben. 

 

Kiss Ferenc képviselő: 

Én ebbe az államosítás-nem államosítás vitába nem mennék bele, inkább a gyakorlati 

részével foglalkoznék. Úgy gondolom, elhibázott döntés volt ezt év közben megtenni, 

lehetett volna év végével, ezzel várhattunk volna, és lett volna idő előkészítve, év  

végével megcsinálni. Mindenképpen azt kérném, amit már bizottsági ülésen is, hogy 

egyrészt a szerződésekről fentről folyamatosan kapjunk tájékoztatást, folyamatosan 

kontrolláljuk, és ami a legfontosabb, ezzel is valamilyen biztosítékot, garanciát kérnénk, 

mert valószínűnek tartom, hogy átvették július 1-jétől a számlázást, tehát ők fognak 

dönteni és beszedni. 

 

Gecse Péter alpolgármester: 

Kiss Ferenc képviselőtársamnak a gyakorlati kérdéseire válasz, ahogy ezt a Tulajdonosi 

Tanácsadó Testületen is elmondtam, hogy július 1-gyel áll át ez a rendszer, a Zalai 

Közszolgáltató Nonprofit Kft. és a MOL közötti tárgyalások révén azok a szerződések, 

amelyek a szolgáltatás ellátásához kellenek, illetve a régió koordinátori feladathoz, 

illetve a létesítmény üzemeltetéshez, ezek rendben vannak. Ezt megkérdeztem a Zalai 

Közszolgáltató Nonprofit Kft. ügyvezetőjétől, és azt az információt kaptam, hogy ezek 

véglegesek. Szokták mondani, hogy a puding próbája az evés, tehát a következő 

időszaknak az lesz a feladata, ha vannak még olyan gyermekbetegségek, akkor azokat 

meg kell oldani. Itt az önkormányzati cégnek és az önkormányzatnak az lesz a feladata, 

ha érkeznek olyan lakossági jelzések, akkor ezt folyamatosan kell a MOL felé, illetve a 

MOHU felé továbbítani, és el kell érni, hogy az a szolgáltatási színvonal szinten tudjon 

maradni. Még talán annyi kiegészítés, hogy továbbra is egyébként az ügyfélszolgálati 

feladatok, tehát ha a kommunikációról beszélünk, akkor ez ugyanúgy egy szerződéses 

jogviszony alapján a Zalai Közszolgáltató Nonprofit Kft.-nél marad. Nyilván a 

számlázás vonatkozásában lesz olyan változás, hogy eddig az NHKV-tól érkezett a 

számla, ez július 1-től meg fog változni. Azt gondolom, hogy vagyon vonatkozásában 

nem kell beszélnünk itt jelen pillanatban arról, hogy akár a társulásos, akár az 

önkormányzati vagyon elkerülne. Ahogy említettem, a szakmai irányítás és a szakmai 

felügyelet vitathatatlanul egy központi szakmai irányítás alá fog esni, de természetesen 

továbbra is feladata a helyi cégeknek az, hogy lokálisan ezeket lekezeljék, és a 

szolgáltatási színvonal megfelelően meg tudjon maradni a jövőben is. 

 

Dr. Káldi Dávid képviselő: 

Látom, elindult a kampány ezerrel! Ez az államosítás nagyon megütötte a fülemet. 

Annyi történik, hogy az NHKV Zrt., a MOHU – ami, bízom benne, hogy nem lesz 
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mohó – fogja a szervezést, koncessziós eljárás keretében elnyert koncessziós jog 

birtokában elvégezni. A helyi cégek ugyanúgy fognak szolgáltatni, és velük leszünk 

közvetlen kapcsolatban. Annyit azért hozzátennék, hogy amikor az OMV-t megvette a 

MOL, közel ötödét a Surgutneftegas, ami mögött az orosz állam állt, az volt igazából az 

államosítás, és akkor bezzeg az Európai Bizottság nagyon nem vizsgálódott. Ezt csak 

úgy zárójelben teszem hozzá! Kampányhajrá! 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

További hozzászólás nincs. Felkérem a testület tagjait, szavazzanak, a rendelet 

elfogadásához minősített többség szükséges. Megállapítom, hogy a közgyűlés 13 igen 

szavazattal, 5 tartózkodás mellett elfogadta a rendeletet.  

 

Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése 

22/2023. (VI.22.) önkormányzati rendeletét 

a helyi hulladékgazdálkodási közszolgáltatás ellátásáról szóló 

21/2014. (VI.27.) önkormányzati rendelet hatályon kívül helyezéséről 

–  m e g a l k o t t a  –  

 
(A rendelet a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

 

7. A közgyűlés hivatalának köztisztviselőit megillető szociális, jóléti, 

kulturális, egészségügyi juttatásokról és az illetményrendszer egyes elemeiről szóló 

önkormányzati rendelet újraalkotása 
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Ez az előterjesztés van most előttünk, és alapvetően azt láthattuk, hogy bizonyos pontok 

alkalmazása formailag nem felelt meg, tehát egy technikai, formai újra-alkotásra van 

szükség annak érdekében, hogy a központi jogszabályoknak is megfeleljen a saját helyi 

rendeletünk szót. 

Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni. 

 

Góra Balázs képviselő: 

Azt szeretném megkérdezni, mert ez az előterjesztés csak a köztisztviselői állományról 

szól, hogy a hivatal dolgozói állománya hogyan tevődik össze? Mert gondolom, vannak, 

akik nem köztisztviselői státuszban szerepelnek. 

 

Dr. Kovács Gábor c.főjegyző: 

Természetesen vannak nem köztisztviselői állományban lévő kollégáink is, rájuk a 

Közszolgálati Szabályzat tartalmaz rendelkezéseket, illetve egyébként a 

köztisztviselőkre vonatkozó törvény bizonyos szakaszai is vonatkoznak rájuk. Tehát az 

ő jogállásuk és az ő rendszerük is…. (Góra Balázs képviselő hozzászóláson kívüli 

közbevetésére válaszolva:) Arányban? Szerintem kb. 30%, aki nem köztisztviselő. 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

További hozzászólás nincs. Felkérem a testület tagjait, szavazzanak, a rendelet 

elfogadásához minősített többség szükséges. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, 

egyhangú szavazással elfogadta a rendeletet.  
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Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése 

23/2023. (VI.22.) önkormányzati rendeletét 

a közgyűlés hivatalának köztisztviselőit megillető szociális, jóléti, kulturális, 

egészségügyi juttatásokról és az illetményrendszer egyes elemeiről 

–  m e g a l k o t t a  –  

 
(A rendelet a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

 

8. A közterületek elnevezésének, valamint az elnevezésük megváltoztatására 

irányuló kezdeményezés és a házszám-megállapítás szabályairól szóló 

önkormányzati rendelet megalkotása 
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Az előzőekben azt látták a hivatali kollégák, és az a jelzés érkezett hozzánk is, hogy 

voltak szerkesztési hibák, technikai problémák, így ezeknek a kijavítására szükség van 

az előterjesztés mellékleteként látható rendeletben. 

Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni. 

 

Keresztes Csaba képviselő: 

A szabályozás szerintünk nagyon részletes, és jó, ezért támogatni is fogjuk. Több 

utcával kapcsolatban jött az az információ, hogy az utca házszámozás nem teljesen 

átlátható, főleg hegyi utcákban, ahol régen kialakultak a házszámok, és nagyon sokan 

költöztek fel. Lehet, hogy tartalmazza az anyag, akkor bocsánat, nem találtam meg 

benne, de az lenne a kérdésem: az újraszámozás menete hogyan zajlik? Jegyző úrhoz 

kell beadni a lakosoknak beadványt? Hány lakosnak kell kérni? Ennek egy kicsit a 

részleteiről szeretnék kérdezni. 

 

Dr. Kovács Gábor c.főjegyző: 

Jelenleg is folyamatban van a házszámok és a címek felülvizsgálata, van egy ún. 

központi címregiszterről szóló jogszabály, országos programként minden hivatalnak 

felül kell vizsgálni az adott településen lévő összes lakcímet, adott esetben egészen 

ajtószámig lemenőleg, tehát kellő részletességgel. Ez egy meglehetősen nagy és lassan 

haladó munka, de folyamatosan történik, ha ennek során eltérést tapasztalnak, akkor 

nyilván hivatalból indulnak meg ezek az eljárások, egyébként pedig házszámot, 

lakcímet pedig kérelemre is megállapítunk. Tehát például olyan hegyi, vagy 

dombvidéki külterületeken, ahol helyrajzi számon, de elkezdődött a házszámozás, ott 

kérelemre is állapítunk meg házszámot, nyilván már annak figyelembevételével, hogy a 

többi ingatlan tekintetében ez hogyan alakult. 

 

Keresztes Csaba képviselő: 

Lehet, hogy rosszul fogalmaztam. Arra gondolok, amikor az egész utcát újra kell 

számozni. Ennek a folyamata hogyan történik? 

 

Dr. Kovács Gábor c.főjegyző: 

Vagy én nem értettem a kérdést. Ez jellemzően a KCR rendszer alkalmazása során, 

illetve a cím-felülvizsgálat során fordul elő, hogy az egész utcát újra kell számozni. Erre 

a közeljövőben is lesz példa majd a városban, ilyenkor kiértesítjük az érintetteket, 

határozattal kell ez esetben megállapítani – tartalmazza is az anyag –, hogy a házszámot 

a jegyző határozattal állapítja meg. Tehát ez egy hatósági eljárás keretében történik, 
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plusz értesítjük is az érintetteket, a lakcímkártyát az okmányiroda juttatja el számukra 

az új házszám, illetve a cím alapján. Tehát egy hatósági eljárási folyamatban történik ez 

az egész. A közműszolgáltatók felé természetesen a lakosságnak kell ezeket a 

kérdéseket rendezni. 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

További hozzászólás nincs. Felkérem a testület tagjait, szavazzanak, a rendelet 

elfogadásához minősített többség szükséges. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, 

egyhangú szavazással elfogadta a rendeletet.  

 

Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése 

24/2023. (VI.22.) önkormányzati rendeletét 

a közterületek elnevezésének, valamint az elnevezésük megváltoztatására irányuló 

kezdeményezés és a házszám-megállapítás szabályairól 

–  m e g a l k o t t a  –  

 
(A rendelet a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

 

9. A Zalaegerszegi Múzeumok Igazgatósága főigazgatói munkakörére kiírt 

pályázat elbírálása  
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Még mielőtt bármit ezzel kapcsolatban mondanék, jelezném, hogy a határozati 

javaslatnál volt egy elcsúszás, tehát 1. pont a legelső bekezdés, a 2. pontban pedig utána 

a magasabb vezetői helyett főigazgatói a helyes megnevezés, tehát így van a helyes 

megnevezés. És akkor magáról az előterjesztésről: korábban döntést hoztunk arról, hogy 

mivel jelentős beruházások és fejlesztések valósultak meg, több mint 10 milliárd Ft 

értékben a múzeumi helyi intézményrendszerünkben, teljes mértékben megújult kívül és 

belső tartalmát illetően is a Göcseji Múzeum, felépült egy teljesen új múzeumi szárny, 

amely külön tagintézményként működik, és voltak fejlesztések a Göcseji 

Falumúzeumban is. Reményeik szerint lesznek is még! Ezért létrehoztuk a 

Zalaegerszegi Múzeumok Igazgatóságát, a régi megyei minta alapján, amelyet egy 

főigazgató fog irányítani, és 3 tagintézmény lesz alatta, mindegyik élén egy-egy 

igazgatóval. Pályázatot írtunk ki a főigazgatói munkakör betöltésére, a pályázatra 

Havasi Bálint, eddigi igazgató-helyettes nyújtott be dokumentumot. Egy szakmai 

bizottság előzetesen már foglalkozott az ő kinevezésével, és a Humánigazgatási 

Bizottság is hozott döntést. A menetrend az, ahogy már megszokhatták 

képviselőtársaim, hogy először megkérem Makovecz Tamás elnök urat, hogy a szakmai 

bizottság és a szakbizottság állásfoglalását ismertesse velünk, utána megkérdezem majd 

a pályázót, hogy szeretné-e szóban még kiegészíteni a pályázatát, ezután jöhetnek majd 

a képviselői kérdések, és végül pedig a döntéshozatal. 

 

Makovecz Tamás képviselő: 

A szakmai bizottság ezúttal a vezetésemmel, Horváth Gábor, és Farkas Szabina 

részvételével, valamint dr. Ábrahám Leventével kiegészülve, aki a Kaposvári Rippl-

Rónai Múzeum igazgatója – és egyébként a Magyar Vidéki Múzeumok Szövetségének, 

mint országos szakmai szervezet képviselője – hallgatta meg a jelöltet, Havasi Bálintot. 

Több, mint egy órás mélyreható szakmai beszélgetés és konzultáció volt, tehát nagyon 

alaposan és részletesen átbeszéltük a pályázó elképzeléseit, terveit, és ezeket aztán jó 
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néhány mondattal egységes szerkezetbe is foglaltuk. Ezt most szeretném is ismertetni a 

közgyűléssel: „A bizottság meghallgatta a jelöltet, megállapította, hogy a pályázó 

formailag, tartalmilag érvényes pályázatot nyújtott be, és megfelel a pályázati kiírás 

feltételeinek. A személyes meghallgatás alapján a bizottság mind szakmailag, mind 

emberileg alkalmasnak találja Havasi Bálintot a főigazgatói munkakör betöltésére. 

Pályázata modern múzeumvezetési koncepciót vetít előre, jól ismeri fel a kihívásokat. A 

Zalaegerszegi Múzeumok Igazgatósága főigazgatói pályázata jelentős szervezeti 

átalakuláson viszi át a jelenlegi múzeumi struktúrát. A pályázat három, egymással 

együttműködő intézmény egészséges versenyét hangsúlyozza, amelyben a látogató, mint 

kulturális fogyasztó jelenik meg fő célkitűzésként. A javasolt struktúrák, projektek, 

feladatok az új szervezeti egység keretében a XXI. századi modern múzeumok jellemzői. 

Különös jelentőséget kap a marketingtevékenységek erősítése, a látogatók széles 

körének, kulturális igényeinek kielégítése a digitalizáció által. Az új kiállítási 

koncepciók, vándorkiállítások kiszélesíthetik a helyi hazai és külföldi múzeumlátogatók 

számát. A pályázat teljes mértékben reális alapokon nyugszik az intézményi 

finanszírozás és jövőbeni működtetése szempontjából. A fentiek alapján a szakmai 

bizottság egyhangúlag támogatja Havasi Bálint főigazgatói kinevezését.” Tehát ez lett 

volna akkor a szakmai bizottság álláspontja, és ezen kívül még a Humánigazgatási 

Bizottság, és az Ügyrendi, Jogi és Vagyonnyilatkozatot Ellenőrző Bizottság is tárgyalta 

az anyagot. A Humánigazgatási Bizottság 13 igen, egyhangú szavazattal támogatta 

Havasi Bálint kinevezését, és úgy látom, hogy az Ügyrendi Bizottság is egyhangú 

támogatásáról biztosította a jelöltet. Én is tisztelettel kérem a közgyűlést, hogy 

támogassuk Havasi Bálint jövőbemutató pályázatát, és szakmai elképzeléseit, hogy meg 

megvalósíthassa. 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Köszönöm szépen, elnök úr! Kérdezem a pályázót, Havasi Bálint igazgató-helyettes 

urat, a főigazgatói posztra pályázatot benyújtó személyt, hogy kívánja-e szóban 

kiegészíteni a közgyűlés előtt a pályázatát. Nem kíván szólni. 

Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni. 

 

Keresztes Csaba képviselő: 

Nem kérdést szeretnék feltenni. Frakciónk több szakemberrel egyeztetett, egyrészt a 

múzeum átalakításáról, másrészt pedig a pályázó személyéről, és ezután egyetértünk a 

szakmai bizottság megállapításával, és támogatni fogjuk a pályázót, valamint 

megválasztása esetén jó munkát kívánunk neki. 

 

Kiss Ferenc képviselő: 

Támogatom, erőt, egészséget kívánok a munkájához az új főigazgatónak! Egy 

észrevételem lenne, ha a Gazdasági Bizottság is tárgyalta volna ezt az előterjesztést, 

680.000 Ft, én a kerek számok ember vagyok, én nem tudom, hogy nyitóként miért nem 

700.000 Ft-ot javasoltak. Csak ennyi lenne az észrevételem! 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Ezt vegyem hivatalos javaslatnak, képviselő úr? 

  

Kiss Ferenc képviselő: 

Ha lehet javasolni, én javasolnám. 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Bármit lehet, Ön képviselő! 
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Dr. Kocsis Gyula képviselő: 

Ez egyébként a Humánigazgatási Bizottság ülésén is felmerülő kérdés volt, hogy miért 

ilyen a bérmegállapodás. Kaptunk rá egyfajta magyarázatot, ami elfogadható volt, 

miután arról volt szó, hogy ebben egyeztek meg Havasi Bálinttal, bár hozzá kell 

tegyem, hogy általános véleményem az, hogy nálunk korábban ugyanúgy szóvá tettük a 

könyvtár igazgatójának kinevezésénél, hogy szerintem alulfinanszírozottak az 

intézményvezetőink, és jó lenne, ha tisztességesebb, tehát magasabb bérrel tudnánk őket 

honorálni azért a munkáért, amit bevállalnak. Nemcsak az önkormányzat cégeként, 

hanem a közösségért, tehát a város közösségéért, és erőn felül mindegyik kitűnő munkát 

végez, minden intézménynél elmondható ez. Úgy gondolom, hogy ehhez kellene mérni 

a díjakat, de ez már messze vezet, mert ugyanúgy a cégek vezetőiről is ugyanez mindig 

folyamatosan, évről-évre felmerül. Úgy gondolom, polgármester úr, hogy egyszer ezt át 

kéne néznünk és ki kéne beszélnünk, vagy talán lehet, hogy módosítani is kellene az 

irányelveken. Tudom, hogy van jogszabály, amelyik tól-ig határokat is meghatároz, 

azért azt sem lehet túllépni, de hozzáteszem, hogy a cégeknél ez nem biztos, hogy így 

van. Magam is úgy gondolom, hogy ez a bér, amit megállapodtak, ez alacsony, de 

szerintem reagál rá a bizottság elnöke, vagy ha nem, akkor is a bizottsági ülésen 

elmondta, hogy ez azért van, mert így megállapodtak, és afölé nem kívántak menni, 

mint amit Havasi Bálint erre vonatkozóan elfogadott. Köszönöm szépen, ennyit 

szerettem volna elmondani! Illetőleg szeretném még elmondani, hogy remélem, hogy ez 

a struktúra hatékony működést fog a múzeumoknál eredményezni, hatékony működést 

fog eredményezni minden intézményrészlegnél. Nekem nagyon nagy fájdalmam a 

Falumúzeum rendkívül elhanyagolt állapota, ami a belső tereken, utakon, egyebeken 

megnyilvánul. Remélem, hogy ebben is sikerül változást elérni, annak ellenére, hogy ez 

a korábban elhatározott pályázat nem tud megvalósulni. 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Előtte van egy béralku, ezt a béralkut meghatározza részben a köztisztviselők 

jogállásáról szóló törvény vonatkozó összes paragrafusa, meghatározza az, hogy az 

intézmény költségvetése mire ad lehetőséget, meghatározza az, hogy milyen 

jogszabályok vonatkoznak a magasabb vezetői és vezetői bérek adására. Éppen ezért 

van korábban egy béralku, hogy itt a közgyűlésen már egy tiszta helyzet legyen, hiszen 

ez egy nyílt ülés, és nem tartom azt méltónak, hogy itt, a nyílt ülésen boncolgassuk a 

pályázónak a bérét. Volt egy megegyezés, van egy javaslat, én ezt fel fogom tenni 

természetesen szavazásra, de azt kérem képviselőtársaimtól, ha ilyen merül fel, akkor 

ezt ne a nyílt ülésen, a pályázó, és az egyéb jelenlévő vendégek hallatára beszéljük meg, 

hiszen megvan ennek a hivatalos módja, amikor erre pontot kell tenni. 

 

Makovecz Tamás képviselő: 

Én sem szerettem volna túl nagyívűre bővíteni ezt a vitát, igazából mindenkivel 

egyetértek az előttem szólók kapcsán. Amit polgármester úr elmondott, ugyanezt 

szerettem volna elmondani, hogy a törvényességi eljárás során, tehát a törvényeknek 

megfelelően lefolytattuk a béralkut, megállapodtunk a jelölttel, a jelölt a béralkut 

elfogadta. Az, hogy milyen egyéb juttatási lehetőségek merülnek föl az adott ágazatban, 

és vannak-e ilyenek, erről a mai előterjesztés nem szól, ez a múzeum belső ügye. Úgy 

gondolom, hogy erről most ugyancsak nem lenne méltó beszélni, ha erre van lehetőség, 

akkor gondolom, ezzel élnek is a múzeum dolgozói és a vezetői is. Kérek szépen 

mindenkit, hogy ezzel az előterjesztési tartalommal támogassa az előterjesztést. 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

További hozzászólás nincs.  
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Egy konkrét javaslat volt Kiss Ferenc képviselő úr részéről, amely 700.000 Ft-ban 

állapítaná meg az alapbért. Most ez egy „mini béralku”. Ha ez így alakul, elfogadható 

igazgató-helyettes úrnak? (Igazgató-helyettes úr reagálására válaszolva:) Köszönöm 

szépen! Magam is támogatom! Először erről a módosító javaslatról szavazunk, tehát az 

1. pontban 680.000 Ft helyett 700.000 Ft-ban határozzuk meg az alapbért. Felkérem a 

testület tagjait, erről szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú 

szavazással elfogadta a módosító javaslatot. 

A határozati javaslat 1. pontja szerint a közgyűlés 2023. augusztus 1-től 2028. július 31-

ig Havasi Bálintot nevezi ki főigazgatónak. Kérem a testület tagjait, erről szavazzanak. 

Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazással elfogadta a határozati 

pontot. 

Kérem, hogy a határozati javaslat 2. pontjáról is szavazzanak, azzal a módosítással, amit 

már jeleztem. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazással 

elfogadta a határozati pontot. 

Megállapítom, hogy a közgyűlés elfogadta az előterjesztést, és az alábbi határozatot 

hozta: 

 

 ZMJVÖK 82/2023. (VI.15.) határozata 

 

Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése 2023. augusztus 

1. napjától kezdődően 2028. július 31-ig Havasi Bálintot bízza meg a 

Zalaegerszegi Múzeumok Igazgatósága főigazgatói munkakörének ellátásával. 

Havasi Bálint személyi alapbérét a közgyűlés bruttó 700.000,- Ft összegben 

állapítja meg. 

 

1. A közgyűlés felkéri a polgármestert, hogy a miniszteri egyetértés 

beszerzéséhez kapcsolódó intézkedéseket - a közgyűlési döntés 

megküldésével - tegye meg. 

 

  Határidő:    2023. június 20. 

  Felelős:  Balaicz Zoltán polgármester 

 

2. A közgyűlés - miniszteri egyetértés esetén - felhatalmazza a 

polgármestert a főigazgatói munkakör betöltésére vonatkozó 

munkaszerződés aláírására. 

 

  Határidő:    2023. július 31. 

  Felelős:  Balaicz Zoltán polgármester 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Valamennyiünk nevében sok sikert, jó egészséget, és jó munkát kívánok főigazgató 

úrnak! Bízom benne, hogy számos olyan közös projektünk és fejlesztésünk lesz, amire 

büszkén tekinthetünk majd vissza. Még egyszer jó munkát kívánok! 

 

 

10. Javaslat a Keresztury Emlékbizottság tagjainak megválasztására  
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Az elmúlt időszakban sajnálatos módon elhunyt városunk rendszerváltoztatás utáni első 

polgármestere, Bogár Imre, és elhunyt díszpolgárunk, Dr. Németh József is, Nitsch 
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Erzsébet, a József Attila Városi Tagkönyvtár vezetője pedig nyugdíjba vonul, így három 

személy tekintetében is változásra kerülne sor. A javaslat alapján a három javaslat: Tóth 

Renáta, a Deák Ferenc Megyei és Városi Könyvtár igazgatónője, Takács Aliz Ilona, a 

Zrínyi Miklós Gimnázium tanára, és Velkey Péter kulturális főtanácsadó, ők lennének a 

három új tag a Keresztury Emlékbizottságban. 

Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni. Hozzászólás nincs. Felkérem a 

testület tagjait, a határozati javaslat 1. pontjáról szavazzanak. Megállapítom, hogy a 

közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazással elfogadta a határozati pontot. 

A határozati javaslat 2. pontjában a közgyűlés az Emlékbizottság tagjának megválasztja 

Tóth Renátát. Kérem a testület tagjait, erről szavazzanak. Megállapítom, hogy a 

közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazással döntött. 

A határozati javaslat 2. pontjában a közgyűlés az Emlékbizottság tagjának megválasztja 

Takács Aliz Ilonát. Kérem a testület tagjait, erről szavazzanak. Megállapítom, hogy a 

közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazással döntött. 

A határozati javaslat 2. pontjában a közgyűlés az Emlékbizottság tagjának megválasztja 

Velkey Pétert. Kérem a testület tagjait, erről szavazzanak. Megállapítom, hogy a 

közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazással döntött. 

Megállapítom, hogy a közgyűlés elfogadta az előterjesztést, és az alábbi határozatot 

hozta: 

 ZMJVÖK 83/2023. (VI.15.) határozata 

 

1.  Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése eddig 

végzett munkáját megköszönve Nitsch Erzsébet Keresztury 

Emlékbizottságban betöltött tagságát 2023. június 15-ei hatállyal 

megszünteti.  

 A közgyűlés felkéri a polgármestert az érintett tájékoztatására. 

 

 Határidő:  2023. június 30. 

 Felelős:  Balaicz Zoltán polgármester 

 

2.  Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése Tóth 

Renátát, Takács Aliz Ilonát, valamint Velkey Pétert a Keresztury 

Emlékbizottság tagjává megválasztja 2023. június 15. napjától 

határozatlan időre. 

 A közgyűlés felkéri a polgármestert az érintettek tájékoztatására. 

 

 Határidő:  2023. június 30. 

 Felelős:  Balaicz Zoltán polgármester 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

A Keresztury Emlékbizottság új tagjainak jó munkát kívánok a következő időszakra! 

 
9:05 órakor 

Kiss Ferenc képviselő kiment az ülésről. 

A testület létszáma: 17 fő 

 

11. Alapítványok támogatása  
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Makovecz Tamás elnök úr előterjesztése van előttünk, hiszen részben a Pózváért 

Alapítvány, részben az Ady iskola alapítványa kapna támogatást. 
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Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni. Hozzászólás nincs. Felkérem a 

testület tagjait, szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 17 igen, egyhangú 

szavazással elfogadta az előterjesztést, és az alábbi határozatot hozta: 

 

 ZMJVÖK 84/2023. (VI.15.) határozata 

 

Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 

Humánigazgatási Bizottságának 56/2023. (VI.05.) határozata II. pontjában 

foglaltaknak megfelelően, az alábbi alapítványok részére biztosít támogatást az 

intézmények és civil szervezetek támogatása, rendezvényeik finanszírozása 

kerete terhére: 

 

Ssz. Alapítvány megnevezése Pályázott cél 
Támogatás 

összege (Ft) 

1. Pózváért Alapítvány Idősek napi rendezvény 50.000 

2. Ady Iskola Izsák Imre Alapítványa Szigetközi kerékpártábor 50.000 

 

A Közgyűlés felkéri a polgármestert a támogatási megállapodások 

megkötésére. 

 

Határidő: 2023. június 30. 

Felelős: Balaicz Zoltán polgármester 
9:06 órakor 

Kiss Ferenc képviselő visszajött az ülésre. 

A testület létszáma: 18 fő 

 

12. Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése 2023. II. 

félévi munkatervének jóváhagyása  
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Ahogy látják, terveink szerint szeptember 14-én, október 19-én, november 16-án, és 

december 14-én fogunk majd képviselőtestületi ülést tartani, és már most jelzem – ez 

persze nincs az anyagban –, de december 15-én fogjuk tartani a „Zalaegerszegért” díjak 

ünnepélyes átadását. 

Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni. Hozzászólás nincs. Felkérem a 

testület tagjait, szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú 

szavazással elfogadta az előterjesztést, és az alábbi határozatot hozta: 

 

 ZMJVÖK 85/2023. (VI.15.) határozata 

 

Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése 2023. június 16. 

és 2023. szeptember 13. között nyári szünetet tart és 2023. II. félévi 

munkatervét az alábbiak szerint határozza meg: 

 

I. közgyűlés napja: 2023. szeptember 14. 
Az előterjesztések elkészítésének határideje: 2023. augusztus 28. 
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Tervezett napirendi pontok: 

 

1. Tájékoztató az önkormányzat 2023. I. félévi gazdálkodásáról 

Előterjesztő: Balaicz Zoltán polgármester 

Az előterjesztés elkészítéséért felelős: Közgazdasági Osztály 

Az előkészítésben részt vesz:  Valamennyi Bizottság 

 Településrészi Önkormányzatok 

 Roma Nemzetiségi Önkormányzat 

 

2. A 2023. évi költségvetésről szóló 1/2023. (II.15.) önkormányzati rendelet III. 

negyedévi módosítása 

Előterjesztő: Balaicz Zoltán polgármester 

Az előterjesztés elkészítéséért felelős:  Közgazdasági Osztály 

Az előkészítésben részt vesz:  Valamennyi Bizottság 

 Településrészi Önkormányzatok 

 Roma Nemzetiségi Önkormányzat 

 

3. Csatlakozás a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati 

Ösztöndíjrendszer 2024. évi fordulójához 

Előterjesztő: Balaicz Zoltán polgármester 

Az előterjesztés elkészítéséért felelős:  Szociális és Igazgatási Osztály 

Az előkészítésben részt vesz: Szociális, Lakás és Egészségügyi Bizottság 

 Ügyrendi, Jogi és Vagyonnyilatkozatot Ellenőrző Bizottság 

 Humánigazgatási Bizottság 

 Gazdasági Bizottság 

 Roma Nemzetiségi Önkormányzat 

 

II. közgyűlés napja: 2023. október 19. 
Az előterjesztések elkészítésének határideje: 2023. október 2. 

 

Tervezett napirendi pontok: 

 

1. A 2023. évi közmeghallgatás megszervezése 

Előterjesztő: Balaicz Zoltán polgármester 

Az előterjesztés elkészítéséért felelős: Önkormányzati Osztály 

Az előkészítésben részt vesz: Ügyrendi, Jogi és Vagyonnyilatkozatot Ellenőrző Bizottság 

 Roma Nemzetiségi Önkormányzat 

 

III. közgyűlés napja: 2023. november 16. 
Az előterjesztések elkészítésének határideje: 2023. október 30. 

 

Tervezett napirendi pontok: 

 

1. Javaslat „Zalaegerszegért” díj odaítélésére 

Előterjesztő: Balaicz Zoltán polgármester 

Az előterjesztés elkészítéséért felelős:  Önkormányzati Osztály 

Az előkészítésben részt vesz:  Valamennyi Bizottság 

2. A Lakásalap 2024. évi tervezett felhasználása 

Előterjesztő: Balaicz Zoltán polgármester 

Az előterjesztés elkészítéséért felelős:  Szociális és Igazgatási Osztály 

Az előkészítésben részt vesz:  Szociális, Lakás és Egészségügyi Bizottság 
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   Gazdasági Bizottság 

   Műszaki Bizottság 

   Pénzügyi Bizottság 

 

IV. közgyűlés napja: 2023. december 14. 
Az előterjesztések elkészítésének határideje: 2023. november 27. 

 

Tervezett napirendi pontok: 

 

1. A 2023. évi költségvetésről szóló 1/2023. (II.15.) önkormányzati rendelet IV. 

negyedévi módosítása 

Előterjesztő: Balaicz Zoltán polgármester 

Az előterjesztés elkészítéséért felelős:  Közgazdasági Osztály  

Az előkészítésben részt vesz:  Valamennyi Bizottság 

 Településrészi Önkormányzatok 

 Roma Nemzetiségi Önkormányzat 

 

2. A 2024. évi átmeneti gazdálkodásról szóló önkormányzati rendelet megalkotása 

Előterjesztő: Balaicz Zoltán polgármester 

Az előterjesztés elkészítéséért felelős:  Közgazdasági Osztály 

Az előkészítésben részt vesz:  Ügyrendi, Jogi és Vagyonnyilatkozatot Ellenőrző Bizottság 

 Gazdasági Bizottság 

 Pénzügyi Bizottság 

 Településrészi Önkormányzatok 

 Roma Nemzetiségi Önkormányzat 

 

3. A Zalaegerszegi Létesítményfenntartó Kft. 2024. évi előzetes üzleti tervének 

elfogadása, az ügyvezető 2024. évi prémiumfeltételeinek megállapítása  

Előterjesztő: Balaicz Zoltán polgármester 

Az előterjesztés elkészítéséért felelős: ügyvezető/Polgármesteri Kabinet–gazdasági tanácsadó 

Az előkészítésben részt vesz: Gazdasági Bizottság 

    Pénzügyi Bizottság 

    Műszaki Bizottság 

    Humánigazgatási Bizottság 

Felügyelő Bizottság 

    Tulajdonosi Tanácsadó Testület 

 

4. A Zalaegerszegi Élménypark Kft. 2024. évi előzetes üzleti tervének elfogadása, 

az ügyvezető 2024. évi prémiumfeltételeinek megállapítása 

Előterjesztő: Balaicz Zoltán polgármester 

Az előterjesztés elkészítéséért felelős: ügyvezető/Polgármesteri Kabinet–gazdasági tanácsadó 

Az előkészítésben részt vesz:  Gazdasági Bizottság 

     Pénzügyi Bizottság 

     Műszaki Bizottság 

     Humánigazgatási Bizottság 

     Felügyelő Bizottság 

     Tulajdonosi Tanácsadó Testület 

5. A LÉSZ Kft. 2024. évi előzetes üzleti tervének elfogadása, az ügyvezető 2024. évi 

prémiumfeltételeinek megállapítása 

Előterjesztő: Balaicz Zoltán polgármester 

Az előterjesztés elkészítéséért felelős: ügyvezető/Polgármesteri Kabinet–gazdasági tanácsadó 
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Az előkészítésben részt vesz: Gazdasági Bizottság 

    Pénzügyi Bizottság 

    Műszaki Bizottság 

    Szociális, Lakás és Egészségügyi Bizottság 

    Felügyelő Bizottság 

    Tulajdonosi Tanácsadó Testület 

 

6. A Városgazdálkodási Kft. 2024. évi előzetes üzleti tervének elfogadása, az 

ügyvezető 2024. évi prémiumfeltételeinek megállapítása 

Előterjesztő: Balaicz Zoltán polgármester 

Az előterjesztés elkészítéséért felelős: ügyvezető/Polgármesteri Kabinet–gazdasági tanácsadó 

Az előkészítésben részt vesz: Gazdasági Bizottság 

    Pénzügyi Bizottság 

    Műszaki Bizottság 

    Felügyelő Bizottság 

    Tulajdonosi Tanácsadó Testület 

 

7. A Zalaegerszegi Televízió és Rádió Kft. 2024. évi előzetes üzleti tervének 

elfogadása, az ügyvezető 2024. évi prémiumfeltételeinek megállapítása 

Előterjesztő: Balaicz Zoltán polgármester 

Az előterjesztés elkészítéséért felelős: ügyvezető/Polgármesteri Kabinet–gazdasági tanácsadó 

Az előkészítésben részt vesz: Gazdasági Bizottság 

    Pénzügyi Bizottság 

    Műszaki Bizottság 

    Humánigazgatási Bizottság 

    Felügyelő Bizottság 

    Tulajdonosi Tanácsadó Testület 

 

8. A Kvártélyház Kft. 2024. évi előzetes üzleti tervének elfogadása, az ügyvezető 

2024. évi prémiumfeltételeinek megállapítása 

Előterjesztő: Balaicz Zoltán polgármester 

Az előterjesztés elkészítéséért felelős: ügyvezető/Polgármesteri Kabinet–gazdasági tanácsadó 

Az előkészítésben részt vesz: Gazdasági Bizottság 

    Pénzügyi Bizottság 

    Műszaki Bizottság 

    Humánigazgatási Bizottság 

    Felügyelő Bizottság 

    Tulajdonosi Tanácsadó Testület 

 

9. A Kontakt Nonprofit Kft. 2024. évi előzetes üzleti tervének elfogadása, az 

ügyvezető 2024. évi prémiumfeltételeinek megállapítása 

Előterjesztő: Balaicz Zoltán polgármester 

Az előterjesztés elkészítéséért felelős: ügyvezető/Polgármesteri Kabinet–gazdasági tanácsadó 

Az előkészítésben részt vesz: Gazdasági Bizottság 

    Pénzügyi Bizottság 

    Műszaki Bizottság 

    Szociális, Lakás és Egészségügyi Bizottság 

    Felügyelő Bizottság 

    Tulajdonosi Tanácsadó Testület 
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10. A Zala-Müllex Kft. 2024. évi előzetes üzleti tervének elfogadása, az ügyvezető 

2024. évi prémiumfeltételeinek megállapítása 

Előterjesztő: Balaicz Zoltán polgármester 

Az előterjesztés elkészítéséért felelős: ügyvezető/Polgármesteri Kabinet–gazdasági tanácsadó 

Az előkészítésben részt vesz: Gazdasági Bizottság 

    Pénzügyi Bizottság 

    Műszaki Bizottság 

    Felügyelő Bizottság 

    Tulajdonosi Tanácsadó Testület 

 

11. A Zalai Közszolgáltató Nonprofit Kft. 2024. évi előzetes üzleti tervének 

elfogadása, az ügyvezető 2024. évi prémiumfeltételeinek megállapítása 

Előterjesztő: Balaicz Zoltán polgármester 

Az előterjesztés elkészítéséért felelős: ügyvezető/Polgármesteri Kabinet–gazdasági tanácsadó 

Az előkészítésben részt vesz: Gazdasági Bizottság 

    Pénzügyi Bizottság 

    Műszaki Bizottság 

    Felügyelő Bizottság 

    Tulajdonosi Tanácsadó Testület 

 

12. A Zalaegerszegi Városfejlesztő Zrt. 2024. évi előzetes üzleti tervének elfogadása, 

a vezérigazgató 2024. évi prémiumfeltételeinek megállapítása 

Előterjesztő: Balaicz Zoltán polgármester 

Az előterjesztés elkészítéséért felelős: vezérigazgató/Polgármesteri Kabinet–gazdasági tanácsadó 

Az előkészítésben részt vesz: Gazdasági Bizottság 

    Pénzügyi Bizottság 

    Műszaki Bizottság 

    Felügyelő Bizottság 

    Tulajdonosi Tanácsadó Testület 

 

13. A Zalaegerszegi Rendezvényszervező Kft. 2024. évi előzetes üzleti tervének 

elfogadása 

Előterjesztő: Balaicz Zoltán polgármester 

Az előterjesztés elkészítéséért felelős: ügyvezető/Polgármesteri Kabinet–gazdasági tanácsadó 

Az előkészítésben részt vesz: Gazdasági Bizottság 

    Pénzügyi Bizottság 

    Műszaki Bizottság 

    Humánigazgatási Bizottság 

    Felügyelő Bizottság 

    Tulajdonosi Tanácsadó Testület 

 

14. Javaslat Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzatának és Polgármesteri 

Hivatalának a 2024. évi ellenőrzési tervére 

Előterjesztő: dr. Kovács Gábor címzetes főjegyző 

Az előterjesztés elkészítéséért felelős:  Ellenőrzési Osztály 

Az előkészítésben részt vesz:  Gazdasági Bizottság 

 Pénzügyi Bizottság 

 Műszaki Bizottság 

 Humánigazgatási Bizottság 

 Roma Nemzetiségi Önkormányzat 
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15. Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése 2024. I. félévi 

munkatervének jóváhagyása 

Előterjesztő: Balaicz Zoltán polgármester 

Az előterjesztés elkészítéséért felelős:  Önkormányzati Osztály 

Az előkészítésben részt vesz:  Valamennyi Bizottság 

 Roma Nemzetiségi Önkormányzat 

 

16. Javaslat „Zalaegerszeg Gazdaságfejlesztéséért Díj”, a „Kultúra mecénása díj”, 

a „Keresztury Dezső-díj” és a „Sport mecénása díj” odaítélésére 

Előterjesztő: Balaicz Zoltán polgármester 

Az előterjesztés elkészítéséért felelős:  Önkormányzati Osztály 

Az előkészítésben részt vesz:  Valamennyi Bizottság 

 

17. Tájékoztató Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata részvételével 

létrehozott társulások 2023. évi tevékenységéről 

Előterjesztő: Balaicz Zoltán polgármester 

Az előterjesztés elkészítéséért felelős:  Társulások, Önkormányzati Osztály 

Az előkészítésben részt vesz:  Valamennyi Bizottság 

 

18. Tájékoztató a tanácsnok 2023. évi tevékenységéről 

Előterjesztő: Galbavy Zoltán önkormányzati képviselő, tanácsnok 

Az előterjesztés elkészítéséért felelős:  Galbavy Zoltán önkormányzati képviselő, tanácsnok 

Az előkészítésben részt vesz:  Műszaki Bizottság 

 

19. Tájékoztató Zalaegerszeg Megyei Jogú Város nemzetközi kapcsolatainak 2023. 

évi eseményeiről 

Előterjesztő: Balaicz Zoltán polgármester 

Az előterjesztés elkészítéséért felelős: Polgármesteri Kabinet 

Az előkészítésben részt vesz:  Ügyrendi, Jogi és Vagyonnyilatkozatot Ellenőrző Bizottság 

 Gazdasági Bizottság 

 Humánigazgatási Bizottság 

 

A közgyűlés felkéri a polgármestert, hogy az érintettek tájékoztatásáról gondoskodjon. 

 

Határidő: 2023. június 30. 

Felelős:  Balaicz Zoltán polgármester 

 

 

13. A Kvártélyház Szabadtéri Színház Kft. nem lakás célú helyiségbérlet 

(Széchenyi tér 3-5., második emelet) iránti kérelme  
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Egy kis szomszédos irodáról van szó, amellyel kapcsolatban a már korábban is 

megszokott határozatot hoznánk. 

Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni. Hozzászólás nincs. Felkérem a 

testület tagjait, szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú 

szavazással elfogadta az előterjesztést, és az alábbi határozatot hozta: 
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 ZMJVÖK 86/2023. (VI.15.) határozata 

 

Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése – Zalaegerszeg 

Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének az önkormányzat 

vagyonáról, a vagyongazdálkodás és vagyonhasznosítás szabályairól szóló 

4/2013. (II.08.) önkormányzati rendeletének (továbbiakban: Vagyonrendelet) 

21. § (1) bekezdés 2. a) pontja alapján - pályázati eljárás lefolytatása nélkül 

2023. június 19. napjától 2024. június 18. napjáig terjedő határozott időre a 

8900 Zalaegerszeg, Széchenyi tér 3-5. (3168/A/2 hrsz.) szám alatti épület, 

keleti épületrészének II. emelet, jobb oldalán lévő, 1. számú, 16 m2 alapterületű 

irodahelyiséget bérbe adja a Kvártélyház Szabadtéri Színház Kft. (8900 

Zalaegerszeg, Széchenyi tér 3-5.) részére a közgyűlés által meghatározott 

egyedi bérleti díj alkalmazásával. 

 

A szerződés megkötésekor érvényes bérleti díj összege 2.811,- Ft + Áfa/hó.  

A szerződésben ki kell kötni, hogy az önkormányzat által történő más célú 

hasznosítás esetén a szerződés - 30 napos felmondási idő kikötésével - 

felmondható. 

A helyiség használatával járó közüzemi díjak megfizetése a bérleti díjon felül a 

bérlőt terhelik.  

 

A bérlő a szerződés megkötésével egyidejűleg két havi bruttó bérleti díjnak 

megfelelő óvadékot köteles fizetni. 

 

A közgyűlés felhatalmazza a polgármestert a bérleti szerződés aláírására. 

 

Határidő: 2023. június 19. 

Felelős: Balaicz Zoltán polgármester 

 

 

14. A Zala Vármegyei Szent Rafael Kórházzal kötendő ingyenes használati és 

feladat-ellátási szerződések elfogadása  
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Ha jól láttam, több érintett is jelen van, hiszen Ladányi Ibolyát is látom, a saját 

intézményünk vezetőjét, a kórházat pedig Dancs Jenő igazgatóhelyettes úr képviseli. 

Korábban ezzel a témával már foglalkoztunk, és most előttünk van egy anyag, ami 

persze nem végleges, hiszen mindig történnek változások. Amit eredetileg küldtünk ki 

bizottsági szakaszban, most az áll vissza az eredetire, hiszen számos egyeztetést 

folytatott az elmúlt időszakban az Államtitkárság, folytatott egyeztetést az egyes 

kamarákkal és önkormányzati szövetségekkel is. Az eredeti menetrend az úgy nézett 

volna ki, hogy július 1-jével először a területi védőnők kerülnek át a kórház 

irányításához, utána majd ősszel foglalkozunk a háziorvosi és házi gyermekorvosi 

ügyelet átadásával, és majd január 1-től lesz téma az iskolavédőnőknek a helyzete. 

Közben jött egy elképzelés a kórház főigazgatóságtól, amely felvetette azt a lehetőséget, 

hogy ne húzzuk el ennyire ezt az átadás-átvételt, hanem az iskolavédőnőkre vonatkozó 

döntés szülessen meg együtt, a területi védőnőkre vonatkozó döntéssel együtt. Mi ennek 

megfelelően készítettük el a módosított előterjesztést, és ez került kiküldésre 

képviselőtársaimnak. Azonban most, hogy a végleges egyeztetések lezajlottak, most 
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visszaállunk az eredeti menetrendre, tehát most lesz egy döntés július 1-gyel, lesz majd 

ősszel, ami az ügyeletet érinti, és majd a legutolsó döntésünk január 1-től az pedig az 

iskolavédőnőket fogja érinteni. A kórházzal kötendő szerződésben ez jelentős változást 

egyébként nem jelent, az látható abban az anyagban, amiben a szerződés tárgya 1. és 2. 

pont közötti táblázatot megnézik képviselőtársaim, és ott láthatják, hogy a 7. pont, az 

iskolavédőnői iroda kikerül ebből az anyagból. Tehát amikor majd elfogadjuk a 

szerződéstervezetet, akkor a szerződés tárgya 1. táblázat 7. pont kikerülne, és ugyancsak 

a következő oldalon a 8. pontnál van még változás. Tehát ennyi a módosulás, és ennek 

megfelelően történik majd meg a határozati javaslatnak az elfogadása is. 

Kérdezem először intézményvezető kollégákat, hiszen úgy tiszta a helyzet, Ladányi 

Ibolyát és Dancs Jenőt, hogy szóban bármivel szeretnék-e kiegészíteni az anyagot, vagy 

a menetrendről, az átvételről szeretnének-e szólni. Nem kívánnak szólni. 

Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni. 

 

Keresztes Csaba képviselő: 

Gyorsan ki is mondom: államosítás! Újabb államosítást látunk, és konkrétan le is van 

írva az anyagban, most nem fogom felolvasni, hiszen a területi védőnők, ez a szektor 

kerül állami fenntartásba. Azt látjuk, hogy az állam nem biztos, hogy tudja, hogy mit 

akar, hiszen polgármester úr is elmondta, hogy az elmúlt egy hétben több verzió is volt 

az asztalon bizottsági ülésen, ha jól emlékszem, bizottsági elnök urak – valamelyikük – 

azt mondta, hogy talán tegnap jött értesítés a Belügyminisztériumtól, hogy mégiscsak az 

eredeti menetrendben kerülne módosításra ez a rendszer. Véleményünk szerint az 

önkormányzatnál nagyobb biztonságban van ez a szektor, mondhatom azt is, hogy a 

szektor Magyarországon a Belügyminisztériumhoz tartozik, ezt egyáltalán nem tartjuk 

jónak, illetve a rendeleti kormányzás miatt sem biztosított a kellő kiszámíthatóság, és 

biztonság. Tehát ezt az államosítást nem támogatjuk, és majd ősszel sem fogjuk 

támogatni, illetve januárban sem fogjuk támogatni az államosítást. Nem látjuk azt, hogy 

az oktatásban, az egészség egyes területein, amelyek nemrég kerültek államosításra, 

nem látjuk azt, hogy ezek sikeresek, és ezért most sem gondoljuk, hogy ez az lesz, ezért 

nem fogjuk támogatni ezt az előterjesztést sem, és a következő napirendet sem! 

 

Dr. Káldi Dávid képviselő: 

Ez az államosítás továbbra is nagyon zavarja az én fülemet. Az, hogy van egy 

közfeladat, amit az állam vagy ellát közvetlenül, mint állam, vagy pedig az 

önkormányzaton keresztül, az egy feladatszervezési dolog. Amikor a dédapámtól 

elvettek mindent, egyik napról a másikra, na AZ államosítás volt. Ez nem az! 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Kérem, frakcióvezető úr reagáljon, és akkor ezt a részt zárjuk le. 

 

Keresztes Csaba képviselő: 

Köszönöm szépen a lehetőséget! „Az Alapellátási tv. 2023. július 1. napi módosításával 

a védőnői ellátás kikerül a települési önkormányzatok által ellátandó feladatok köréből. 

Ezt követően az állam gondoskodik a Kórház, mint irányító vármegyei intézmény útján a 

védőnői feladatok ellátásról.” Szerintem csak játszunk a szavakkal! Értem, amit 

frakcióvezető úr mond, ez számomra államosítás. 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Frakcióvezető úr, ha jól értem, arra utalt, hogy van egy közfeladat, és a közfeladatot 

mindenképpen az állam látja el, de van, amikor azt a közfeladatot átadja az 

önkormányzatnak, hogy ezt ne az állam csinálja, hanem az önkormányzat, és ez esetben 
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nincs másról szó, minthogy az átadás visszakerül az eredeti helyre, az államhoz. Tehát 

amikor közfeladat van, az mindenképpen állami, csak van, hogy lekerül az 

önkormányzathoz delegálással. A kérdés valóban az, hogy akkor beszélünk nyilván 

államosításról, ha mondjuk egy addigi magántulajdon, vagy önkormányzati tulajdon 

kerül át az állam fenntartásába és működtetésébe, vagy tulajdonába. 

 

Kiss Ferenc képviselő: 

Megint az államosításról van szó, én megint a gyakorlat felé elmennék. Ez a változás 

megint nem lett megfelelően megbeszélve, előkészítve. Miért nem lehetett ezt is 

mondjuk a jövő év január 1-től bevezetni? Most gyakorlatilag minden nap más a 

vélemény, tehát előkészületlen, szakmaiatlan volt ez az egész védőnői átadás,  

– Keresztes Csaba képviselő úr szavaival – államosítás, tehát előkészületlen volt. Én 

mégis azt mondom, hogy ezeket jobban elő kellene készíteni. Miért nem lehet év 

végével ezeket a változásokat átvezetni? 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Közben hadd jelezzem a kollégáknak, mind Dancs Jenőnek, mind Ladányi Ibolyának, 

hogy a felvetett kérdésekre azért valamilyen megnyugtató válasz feltétlenül fontos lenne 

a közgyűlés előtt is, hogy a kórház megnyugtató módon hogyan tervezi ezt átvenni, 

működtetni. Erről majd legyenek kedvesek szólni! 

 

Dr. Kocsis Gyula képviselő: 

Csupán csak egy kérdésem van. Az eredeti előterjesztés szerint a védőnői hálózat kerül 

át, aztán felmerült, hogy ezt módosítani kell, mert hogy az iskolai védőnők is 

átkerülnek, és most úgy látom, hogy mégsem kerültek. Mi az oka, hogy akkor ők 

kimaradtak? Hogyan alakul a további rend e vonatkozásban? Mert most nem tűnik ki. 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

A felvezetésben ezt mondtam el, képviselő úr! 

 

Dr. Kocsis Gyula képviselő: 

Bocsánat, figyeltem, de nem nagyon hallottam. Mi az oka ennek, hogy most ők akkor 

kimaradtak? Akkor így kérdezem. 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Akkor még egyszer. Az eredeti előterjesztésünk, ami még bizottsági szakaszra ment, 

abban ez a menetrend volt, egy július 1., egy ősz, és egy január 1., eredetileg is a 

bizottságok ezt tárgyalták meg. Utána egyeztetéseket folytatott a kórház főigazgatóság, 

illetve a Belügyminisztérium is, részben szakmai szervezetekkel, részben 

önkormányzati szövetségekkel. Önkormányzati szövetségi jelzés alapján merült fel, 

hogy nem lenne talán muszáj 3 részben ennek az átadásnak megtörténnie, hiszen a 

területi védőnői szolgálat, és az iskolavédőnői szolgálat elég közel álló terület 

egymáshoz. Miért ne lehetne esetleg azt, hogy azok is január 1-től, július 1-jén 

kerüljenek át? Miután ez a felvetés megfogalmazódott, és erre egy lehetőséget 

biztosított a kórház főigazgatóság, ezért mi úgy gondoltuk, ha van rá lehetőség, akkor 

próbáljuk meg három döntés helyett két döntéssel végigvinni ezt a folyamatot. Azonban 

időközben az Államtitkárság azt jelezte számunkra, hogy a belső átadás-átvételi, és 

egyéb szakmai szempontok alapján ők maradnának és ragaszkodnának az eredeti 

menetrendhez. Ezért mondtam azt, hogy az 1. pont táblázatából kikerül az eredetileg 

bent lévő 8. pont, illetve a másik pontban is van egy módosulás. Tehát csak ennyi az 

oka! Szerettem volna, ha az önkormányzati szövetségeink felvetésének megfelelően két 
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ütemben kerülhet erre sor, de végül is a kórház főigazgatóság és az Államtitkárság azt 

jelezte, hogy ők maradnának az eredeti menetrendnél. Nyilván így mi nem tudunk 

másról dönteni, mint az eredeti menetrendről. Ezért vetette fel a szövetségünk is! 

 

Keresztes Csaba képviselő: 

Egy pontosítást szeretnék csak, a félreértések elkerülése végett. A rendszerre 

vonatkoztak a megjegyzéseim, és nem a kórház ellen szóltak a megjegyzéseim. Nyilván 

el fogjuk, el fogják fogadni ezt az előterjesztést, és nagyon bízunk benne, hogy az állam 

fogja azokat a feltételeket biztosítani a kórház számára, amik ehhez szükségesek. 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Dancs Jenőt és Ladányi Ibolyát kérem, hogy reagáljanak, ha esetleg valamit úgy 

gondolnak, hogy még tisztába kell tenni a közgyűlés előtt. 

 

Dancs Jenő ápolási igazgató: 

Köszöntöm polgármester urat és a közgyűlés résztvevőit! Egy hosszas előkészítési 

folyamat előzte meg még 2022. decemberében, a két ünnep között megjelent az 

alapellátási törvény módosítása, amely rendelkezett arról, hogy a védőnői szolgálatot 

állami fenntartó útján a vármegyei irányító kórházak alá rendeli. Egyet kell értsek 

abban, hogy meglehetősen hektikus információk jelentek meg ezzel kapcsolatosan, és 

ezek megzavarták az előkészítés folyamatait. A kórháznak az a szándéka, és az az 

érdeke, ugyanúgy, ahogy a lakosságnak is, és az önkormányzatnak is, hogy a védőnői 

ellátás zavartalanul működhessen az egész megyében. Ez 133 területi védőnői 

szolgálatot, és 29 iskolavédőnői szolgálatot jelent egyébként, ha a védőnői átalakítás 

végbemegy. Intézményünk is folyamatosan értesült az átalakításhoz szükséges 

információkról, amelyek nehezítették a megfelelő előkészítést. Tegnapi napon érkezett a 

népegészségügyért és prevencióért felelős főigazgató-helyettestől a legutolsó értesítés, 

amely szerint a július 1-jével történő védőnői átvétel kizárólag a területi védőnői 

szolgálatra korlátozódik. Jelenleg is zajlanak az ezzel kapcsolatos ingó és ingatlan 

leltározási folyamatok, hiszen pontosan kell tudnia majd a leendő irányítónak azt a 

vagyont, ami felett használati jogot gyakorol, illetve az önkormányzatoknak is tisztában 

kell lenniük, hogy mit adnak át ingyenes használatra. Köszönöm egyébiránt az 

önkormányzat munkatársainak a konstruktív együttműködést, és a kórház 

menedzsmentje nevében ígérhetem, hogy arra törekszünk, hogy zavartalanul 

történhessen meg ez az átállás. 

 

Ladányi Ibolya intézményvezető: 

Csak annyival szeretném kiegészíteni – azt gondolom, ápolási igazgató úr mindent 

összefoglalt –, hogy szakmailag sokkal logikusabb lett volna, ahogy említette 

polgármester úr, ha együtt sikerül átalakítani a területi és az iskolavédőnői szolgálatot, 

hiszen vidéken védőnők dolgoznak, éppúgy ellátják az iskolai, mint a területi 

feladatokat, már csak emiatt is. De természetesen ezt az Államtitkárság döntötte el, és 

mi csak végrehajtjuk, amit tulajdonképpen mostanában hetente változtattak, és ennek 

megfelelően készültünk fel erre. 

 

Dancs Jenő ápolási igazgató: 

Többször elhangzott az iskolavédőnők kapcsán a 2024. január 1-i időpont. A legutolsó 

tájékoztatás szerint ez majd egy később meghatározott időpontban fog megtörténni, 

tehát nem tekinthetjük a mai napon 2024. január 1-jét ennek megfelelően irányadó 

időpontnak.  
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Balaicz Zoltán polgármester: 

Nyilván ezzel akkor fogunk foglalkozni, ha a hivatalos jelzést is megkapjuk rá. 

További hozzászólás nincs. A szerződésből az 1. pont táblázat 7. sora kikerül, a 

szerződésből a 8. pont kikerül, és a határozati javaslatban a 2. pontról nem szavazunk, 

tehát a határozati javaslatnak nincs 1. és 2. pontja, csak az 1. pont maga a határozati 

javaslat. Ezzel a módosítással teszem fel szavazásra az előterjesztés tartalmát.  

Kérem a testület tagjait, szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 13 igen,  

3 ellenszavazattal, 2 tartózkodás mellett elfogadta az előterjesztést, és az alábbi 

határozatot hozta: 

 

 ZMJVÖK 87/2023. (VI.15.) határozata 

 

Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése a Zala 

Vármegyei Szent Rafael Kórházzal kötendő, az előterjesztés I. sz. mellékletét 

képező használati szerződést elfogadja azzal, hogy az 1. pont táblázatának 7. 

sora, valamint a 8. pont törlésre kerül, és felhatalmazza a polgármestert annak 

aláírására. 

 

Határidő: 2023. június 30. 

Felelős: Balaicz Zoltán polgármester 

 

 

15. A Zalaegerszegi Egészségügyi Alapellátási Intézmény Alapító Okiratának 

módosítása  
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Nyilván ez az előző előterjesztésből következik, tehát annak következményeként 

történik meg a módosítás és feladatkörök átszabása. 

Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni. Hozzászólás nincs. Felkérem a 

testület tagjait, szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 15 igen,  

3 ellenszavazattal elfogadta az előterjesztést, és az alábbi határozatot hozta: 

 

 ZMJVÖK 88/2023. (VI.15.) határozata 

 

Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése a Zalaegerszegi 

Egészségügyi Alapellátási Intézmény Alapító Okiratát módosító okiratot és 

módosításokkal egységes szerkezetbe foglalt Alapító Okiratát az előterjesztés 

1. melléklete szerinti tartalommal, 2023. július 01-i hatállyal elfogadja. 

A közgyűlés felkéri a polgármestert a módosító okirat és a módosításokkal 

egységes szerkezetbe foglalt alapító okirat aláírására és a szükséges további 

intézkedések megtételére. 

Egyidejűleg felhatalmazza a polgármestert, hogy az alapító okirat tartalmát 

nem éríntő változás esetén a közgyűlés összehívása nélkül elfogadja az alapító 

okirat módosítását. 

 

Határidő:  2023. június 22. 

Felelős:      Balaicz Zoltán polgármester 
9:22 órakor 

Galbavy Zoltán képviselő kiment az ülésről. 

A testület létszáma: 17 fő 
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16. Feladat-ellátási szerződés megkötése bölcsődei feladatok ellátására Bak 

Község Önkormányzatának Képviselő-testületével 
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Nem először van előttünk már ilyen előterjesztés, amely mindkét fél számára előnyös, 

mind Bak község számára, mind pedig Zalaegerszeg Önkormányzata számára, hiszen a 

bakiak esetében így biztosított a hivatalos bölcsődei ellátás, Zalaegerszeg 

Önkormányzatának pedig azért jó, mert így a bölcsődei kihasználtságunk rendben van. 

Másrészről pedig a Bakról érkező gyermekek kapcsán a normatív támogatásokat is 

igénybe vehetjük, tehát azt gondolom, hogy mindenképpen egy előnyös szerződés 

mindkét fél számára. 

Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni. 

 

Domján István képviselő: 

Látszólag egy kicsit más témában szeretnék hozzászólni, de abszolút kapcsolódik a 

témához. Andráshidán hamarosan megvalósul egy új bölcsőde, láthatólag most idén 

nyáron már kezdetét is veszi az építkezés, a területátadás zajlik. Előzetesen többször 

egyeztetést folytattam mind a lakossággal, mind a védőnőkkel, amely által 

megállapításra került, hogy nagy igény van Andráshida és térségében a bölcsődei 

ellátásra a családok részéről. Megváltoztak a munkakörülmények, az édesanyák 

szeretnének mihamarabb visszamenni dolgozni, ez nem csak munkavállalóként, de a 

munkáltatók részéről is igényként fogalmazódott meg. Ezt az igényt igyekszik majd 

kielégíteni a leendő új andráshidai bölcsőde, amely várhatóan a közeljövőben 

megvalósul. Meg szeretném köszönni a város vezetésének és a közgyűlésnek is a 

támogatását, amellyel ez a beruházás létrejött, és Zalaegerszeg nyugati kapujában 

létrejön egy olyan ellátás, amelyre nagy igény van a családok, legfőképpen a fiatal 

családosok részéről. 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Valóban, a kivitelezésre vonatkozó közbeszerzés lezárult, és még nyáron elkezdődik az 

andráshidai mini bölcsődének az építése. A most megkötött szerződések alapján bízunk 

benne, hogy a mini bölcsődét is akár baki, akár még söjtöri gyermekek is igénybe 

fogják venni. 

További hozzászólás nincs. Felkérem a testület tagjait, szavazzanak. Megállapítom, 

hogy a közgyűlés 17 igen, egyhangú szavazással elfogadta az előterjesztést, és az 

alábbi határozatot hozta: 

 

 ZMJVÖK 89/2023. (VI.15.) határozata 

 

Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése feladat-ellátási 

szerződést köt 2023. szeptember 1. napi hatállyal határozatlan időtartamra Bak 

Község Önkormányzatával a községben lakóhellyel vagy ennek hiányában 

tartózkodási hellyel rendelkező bölcsődés korú gyermekek bölcsődei 

ellátásának biztosítására az előterjesztés 3. melléklete szerinti tartalommal. 

 

A közgyűlés felhatalmazza a polgármestert a feladat-ellátási szerződés 

aláírására. 

 

Határidő: 2023. augusztus 31. 

Felelős: Balaicz Zoltán polgármester 
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17. Feladat-ellátási szerződés megkötése bölcsődei feladatok ellátására Söjtör 

Község Önkormányzatának Képviselő-testületével  
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Ugyanazt a felvezetést mondhatnám el, de nem szeretném megismételni. 

Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni. Hozzászólás nincs. Felkérem a 

testület tagjait, szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 17 igen, egyhangú 

szavazással elfogadta az előterjesztést, és az alábbi határozatot hozta: 

 

 ZMJVÖK 90/2023. (VI.15.) határozata 

 

Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése feladat-ellátási 

szerződést köt 2023. szeptember 1. napi hatállyal határozatlan időtartamra 

Söjtör Község Önkormányzatával a községben lakóhellyel vagy ennek 

hiányában tartózkodási hellyel rendelkező bölcsődés korú gyermekek 

bölcsődei ellátásának biztosítására az előterjesztés 4. melléklete szerinti 

tartalommal. 

A közgyűlés felhatalmazza a polgármestert a feladat-ellátási szerződés 

aláírására. 

 

Határidő:  2023. augusztus 31. 

Felelős: Balaicz Zoltán polgármester 

 

 

18. A településrendezési eszközök módosítását megelőző településfejlesztési 

döntés meghozatala (teskándi,- botfai kerékpárút, vízbázis védőterület), kiemelt 

fejlesztési területté nyilvánítás (honvédelmi sportközpont)  
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Ezek a fontos témák a következő előterjesztés esetében. Témánk lesz a Teskándra 

kivezető kerékpárút megépítése, a botfai kerékpárút megépítése, a logisztikai 

központhoz kapcsolódóan a vízbázis védőterületre vonatkozó döntésünk meghozatala, 

itt ma 2 órakor lesz egy projektindító eseményünk is, mert elindul a logisztikai központ 

és konténerterminál kialakítása, a Logisztikai Park megépítése. Egyhangúlag döntöttünk 

a Honvédelmi Sportközpont kapcsán arról, hogy első és legfontosabb a lakosság érdeke, 

és éppen ezért aztán nem támogattuk azt, hogy ez a beruházás a volt Munkácsy 

Szakközépiskola udvarán valósuljon meg, hanem arra tettünk javaslatot, hogy ez 

valahova kerüljön ki a Rheinmetall gyár és a Science Park, az egyetemi terület mellé. 

Ez a terület lesz most kijelölve, ezzel foglalkozunk a jelenlegi előterjesztésben. 

Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni. 
9:24 órakor 

Bognár Ákos képviselő kiment az ülésről. 

A testület létszáma: 16 fő 

Gecse Péter alpolgármester: 

A rendezési terv módosítása kapcsán szeretnék szólni, és kitérni a botfai kerékpárút 

fejlesztésre, hiszen azt gondolom, hogy kiemelten fontos volt az elmúlt időszakban, 

hogy Zalaegerszegen, illetve Zalaegerszeg közigazgatási területén a kerékpáros 

infrastruktúra fejlődni tudott, és ebbe a déli városrészek is be tudtak csatlakozni. 

Zalabesenyő vonatkozásában a TOP program már korábban lehetőséget adott arra, hogy 

ez a városrész, illetve az ottani munkáltatók elérése megvalósulhasson a kerékpáros 
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úthálózat fejlesztése kapcsán. Most örömteli az, ahogy a rendezési tervben is olvasható, 

és egyébként hamarosan reméljük, hogy a szerződéskötés is megtörténhet, hiszen június 

közepén pár nap múlva az ajánlattételi határidő a botfai kerékpárút kapcsán letelik, és 

bízunk benne, hogy egy olyan vállalkozói árat kapunk ajánlatként, amely alapján a 

szerződést meg lehet kötni. Botfa városrész vonatkozásában pedig kiemelten fontos, 

akár gondolva a munkába járásra, illetve a városrész elérésére, és természetesen az 

Erdődy-Hüvös kastély megközelítésére, mint egy fontos ifjúsági szállás és ifjúsági 

központ. Ez mindenképpen pozitív, és előnyöket fog jelenteni. Nagyon bízom benne, 

hogy a közbeszerzés eredményes lezárása után, és a szerződéskötés után pedig 2023-

ban ez a fejlesztés is meg tud valósulni, és így tovább erősödik a déli városrészek 

kerékpáros infrastruktúrája, és a hálózatba való bekötése. 

 

Domján István képviselő: 

Azért kértem szót ehhez a napirendi ponthoz, hiszen a korábbiakban megvalósult 

Gébárti-tavi kerékpárút kapcsán már Zalaegerszeg bekapcsolódott a Zalalövő-Bagod- 

Zalalövő irányába korábban kiépített kerékpárút hálózatba, és reméljük, hogy a sok 

kerékpárút megvalósításával ez még csak tovább fejlődik, mind a városon belül, mind a 

Balaton irányába. Ez a projekt most a teskándi kerékpárút kapcsán arra ad lehetőséget a 

jövőben, és ennek nagyon örülnek a térségben lakók, és jómagam is, hogy nemcsak 

Andráshida, hanem a déli oldalán Vorhota, Szenterzsébethegy, és a város belseje felé 

haladva Ola is lehetőséget kap arra, hogy egy biztonságosabb közlekedést valósítson 

meg kerékpározás tekintetében. Ezzel, azt gondolom, a város ökológiai lábnyoma is 

jelentősen csökken, illetve nem szabad elfelejtenünk, hogy az Olai út és a Teskándi út 

környéke óriási gépkocsiforgalmat bonyolít, amely nem kis terhelést okoz a környéken 

élőknek. Bízom abban, hogy a jövőben minél többen választják majd a kerékpározás 

adta lehetőségeket, így alig várjuk, hogy elkészüljön ez az új kerékpárút a térségben. 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Köszönöm szépen képviselő úr kiegészítését! 

További hozzászólás nincs. Felkérem a testület tagjait, a határozati javaslat I. pontjáról 

szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 16 igen, egyhangú szavazással 

elfogadta a határozati pontot. 

Kérem, a határozati javaslat II. pontjáról is szavazzanak. Megállapítom, hogy a 

közgyűlés 13 igen szavazattal, 3 tartózkodás mellett elfogadta a határozati pontot. 

Megállapítom, hogy a közgyűlés elfogadta az előterjesztést, és az alábbi határozatot 

hozta: 

 ZMJVÖK 91/2023. (VI.15.) határozata 

 

I.1. Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése a 

településterv kidolgozása során a Teskánd - Zalaegerszeg közötti 

kerékpárút megvalósíthatósága érdekében a szabályozás felülvizsgálatát 

támogatja. 

 A Közgyűlés igazolja, hogy a Teskánd - Zalaegerszeg közötti kerékpárút 

megvalósíthatósága céljából a beépítésre szánt terület növelésére a 

település már beépítésre kijelölt területén belül nincs megfelelő terület, a 

beruházás helyhez kötött, mivel a hatályos szabályozási tervben szereplő 

közlekedési területek a településrendezési terv módosításával a meglévő 

beépítésre szánt területekhez kapcsolódnak. 

 A településterv módosítása az épített környezet alakításáról és 

védelméről szóló 1997. évi LXXVIII. törvényben foglalt 

követelményeknek megfelel. 
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 A Közgyűlés a módosítás vonatkozásában a fejlesztési tervet változatlan 

tartalommal alkalmazza. 

 A Közgyűlés a rendezési terv módosításához szükséges - megalapozó 

vizsgálat és az alátámasztó javaslat tartalmát meghatározó - főépítészi 

feljegyzést az előterjesztés 2. melléklete szerinti tartalommal elfogadja. 

 A Közgyűlés felkéri a polgármestert, hogy a településtervek tartalmáról, 

elkészítésének és elfogadásának rendjéről, valamint egyes 

településrendezési sajátos jogintézményekről szóló 419/2021. (VII.15.) 

Korm. rendeletben meghatározottaknak megfelelően a rendezési terv 

módosításának tervanyagát készíttesse el, a tervezet partnerségi 

véleményezési eljárását folytassa le, majd annak eredményét ismertesse a 

döntésre jogosulttal, valamint kezdeményezze a záró véleményezési 

szakaszt. 

 

 Határidő:  2023. november 30. 

 Felelős:      Balaicz Zoltán polgármester 

 

I.2.  Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése a 

településterv kidolgozása során a Zalaegerszeg D-i iparterület - Bak 

közötti kerékpárút megvalósíthatósága érdekében a szabályozás 

felülvizsgálatát támogatja. 

 A Közgyűlés igazolja, hogy a D-i iparterület - Bak közötti kerékpárút 

megvalósíthatósága céljából a beépítésre szánt terület növelésére a 

település már beépítésre kijelölt területén belül nincs megfelelő terület, a 

beruházás helyhez kötött, mivel a hatályos szabályozási tervben szereplő 

közlekedési területek a településrendezési terv módosításával a meglévő 

beépítésre szánt területekhez kapcsolódnak. 

 A településterv módosítása az épített környezet alakításáról és 

védelméről szóló 1997. évi LXXVIII. törvényben foglalt 

követelményeknek megfelel. 

 A Közgyűlés a módosítás vonatkozásában a fejlesztési tervet változatlan 

tartalommal alkalmazza. 

 A Közgyűlés a rendezési terv módosításához szükséges - megalapozó 

vizsgálat és az alátámasztó javaslat tartalmát meghatározó - főépítészi 

feljegyzést az előterjesztés 2. melléklete szerinti tartalommal elfogadja. 

 A Közgyűlés felkéri a polgármestert, hogy a településtervek tartalmáról, 

elkészítésének és elfogadásának rendjéről, valamint egyes 

településrendezési sajátos jogintézményekről szóló 419/2021. (VII.15.) 

Korm. rendeletben meghatározottaknak megfelelően a rendezési terv 

módosításának tervanyagát készíttesse el, a tervezet partnerségi 

véleményezési eljárását folytassa le, majd annak eredményét ismertesse a 

döntésre jogosulttal, valamint kezdeményezze a záró véleményezési 

szakaszt. 

 

 Határidő:  2023. november 30. 

 Felelős:      Balaicz Zoltán polgármester 

 

I.3.  Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése a 

településterv kidolgozása során a város területére vonatkozóan a vízbázis 

védőterület felülvizsgálatát támogatja. 
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 A Közgyűlés a módosítás vonatkozásában a fejlesztési tervet változatlan 

tartalommal alkalmazza. 

 A Közgyűlés a rendezési terv módosításához szükséges - megalapozó 

vizsgálat és az alátámasztó javaslat tartalmát meghatározó - főépítészi 

feljegyzést az előterjesztés 2. melléklete szerinti tartalommal elfogadja. 

 A Közgyűlés felkéri a polgármestert, hogy a településtervek tartalmáról, 

elkészítésének és elfogadásának rendjéről, valamint egyes 

településrendezési sajátos jogintézményekről szóló 419/2021. (VII. 15.) 

Korm. rendeletben meghatározottaknak megfelelően a rendezési terv 

módosításának tervanyagát készíttesse el, a tervezet partnerségi 

véleményezési eljárását folytassa le, majd annak eredményét ismertesse a 

döntésre jogosulttal, valamint kezdeményezze a záró véleményezési 

szakaszt. 

 

 Határidő:  2023. november 30. 

 Felelős:      Balaicz Zoltán polgármester 

 

II.  Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése a 

településterv kidolgozása során Honvédelmi Sportközpont létesítése 

érdekében a 0768/11 hrsz-ú ingatlan és tömbje szabályozás 

felülvizsgálatát támogatja. 

 A Közgyűlés Honvédelmi Sportközpont megvalósíthatósága érdekében 

kiemelt fejlesztési területté nyilvánítja a Zalaegerszeg 0768/2, 0768/11, 

0768/12 hrsz-ú – az előterjesztés 1. mellékletében található lehatárolás 

szerinti – ingatlanokat. 

 A Közgyűlés a módosítás vonatkozásában a fejlesztési tervet változatlan 

tartalommal alkalmazza. 

 A Közgyűlés a rendezési terv módosításához szükséges - megalapozó 

vizsgálat és az alátámasztó javaslat tartalmát meghatározó - főépítészi 

feljegyzést az előterjesztés 2. melléklete szerinti tartalommal elfogadja. 

 A Közgyűlés felkéri a polgármestert, hogy a településtervek tartalmáról, 

elkészítésének és elfogadásának rendjéről, valamint egyes 

településrendezési sajátos jogintézményekről szóló 419/2021. (VII.15.) 

Korm. rendeletben meghatározottaknak megfelelően a rendezési terv 

módosításának tervanyagát készíttesse el, a tervezet partnerségi 

véleményezési eljárását folytassa le, majd annak eredményét ismertesse a 

döntésre jogosulttal, valamint kezdeményezze a záró véleményezési 

szakaszt. 

 

 Határidő:  2024. június 30. 

 Felelős:      Balaicz Zoltán polgármester 

 

 
9:29 órakor 

Galbavy Zoltán képviselő visszajött az ülésre. 

A testület létszáma: 17 fő 
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19. A Jedlik Ányos utca 0811/67 és 0811/80 hrsz-ú ingatlanok belterületbe 

vonásához szükséges terület-felhasználási célt tartalmazó döntés módosítása  
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Az előterjesztést nem kívánom kiegészíteni, bizottsági szakaszban tárgyalták. 

Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni. Hozzászólás nincs. Felkérem a 

testület tagjait, szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 17 igen, egyhangú 

szavazással elfogadta az előterjesztést, és az alábbi határozatot hozta: 

 

 ZMJVÖK 92/2023. (VI.15.) határozata 

 

I.1.  Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése hatályon 

kívül helyezi a ZMJVÖK 11/2023. (II.15.) határozatának III. pontját. 

 

I.2.  Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése 

belterületbe vonási engedélyezési eljárás lefolytatásához a 

területfelhasználási célt az alábbiakban határozza meg: 

 - Zalaegerszeg, 0811/80 hrsz-ú ingatlan lakóterület, a Zalaegerszeg 

0811/67 hrsz-ú ingatlan út kialakítása céljából kerül belterületbe. 

   

 A közgyűlés felkéri a polgármestert, hogy a település fejlesztése céljából 

a belterületbe vonási eljárást folytassa le. 

 

 Határidő: 2027. május 31. 

 Felelős: Balaicz Zoltán polgármester 

 

 

20. A 2023-2037. évi 15 éves Gördülő Fejlesztési Terv, a víziközmű vagyonra 

vonatkozó 2023. évi felújítási és pótlási terv módosítása, illetve vállalkozási 

szerződések megkötése a Zalavíz Zrt.-vel  
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Láthatják képviselőtársaim, hogy összességében több mint 1,9 milliárd Ft értékű 

fejlesztési forrást szeretnénk ivóvíz- és szennyvízágazatra költeni, illetve ahogy 

megszokhatták már, saját cégünket, a Zalavíz Zrt.-t szeretnénk inhaus megoldással 

megbízni ezekkel a feladatokkal. A részletes indoklása átadom a szót Bali Zoltán 

alpolgármester úrnak. 

 
9:31 órakor 

Domján István és Makovecz Tamás képviselő kiment az ülésről. 

A testület létszáma: 15 fő 

Bali Zoltán alpolgármester: 

Két dologra hívnám csak fel a figyelmet. Az anyag részletesen tartalmazza, hogy 

pontosan mire is költjük ezt a forrást az idei évben, 71 millió Ft plusz forrást vonunk be 

ezzel az előterjesztéssel, itt összesen 3 helyszínen fogunk még plusz közműmunkát 

elvégezni a nyár folyamán. Az Ebergényi úton egy nagyszabású közműrekonstrukció 

zajlik, és a lőtér utáni területeknek a szennyvízbekötéséről döntünk a jelen 

előterjesztésben, hogy ott is kialakítsuk a szennyvízrendszert, illetve egy nagyobb 

szabású közműrekonstrukció indul el a Perlaki utcának a korábban kimaradt területén, a 

Hock János út, illetve az Ebergényi utca között. Itt egyébként az E.on a nyár folyamán a 
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gázvezetéket is cseréli, ehhez kapcsolódóan mi a szennyvizet, illetve az ivóvízvezeték 

rendszert is rendbe tesszük. Egy örömteli hírről is szeretnék beszámolni, hamarosan 

elindul az Ady utca felújítása a Kisfaludy út és a Rákóczi út között, ennek az utolsó 

befejező, saját tulajdonú közműfelújítása a csapadékvízrendszer mellett a szennyvíz-

rekonstrukció is megvalósulhat, ezt is tartalmazza ez az anyag. Itt várhatóan július 

végén elindulnak a munkálatok. Annyit megjegyeznék, hogy még júliusban, ha lesz 

rendkívüli közgyűlés, valószínűleg találkozunk ezzel az anyaggal újra. 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Köszönöm szépen a kiegészítést! 

Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni. Hozzászólás nincs. Felkérem a 

testület tagjait, szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 15 igen, egyhangú 

szavazással elfogadta az előterjesztést, és az alábbi határozatot hozta: 

 

 ZMJVÖK 93/2023. (VI.15.) határozata 

 

1.1.  Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Közgyűlése az Észak-zalai Víz- és 

Csatornamű Zrt. által – 21-32054-1-048-01-10 MEKH azonosító kóddal 

rendelkező – Zalaegerszeg-SZV víziközmű-rendszer vonatkozásában 

elkészített, a Magyar Energetikai és Közműszabályozási Hivatal 

(továbbiakban: MEKH) által VKEFFO/7904-5/2022 és VKEFFO/7019-

5/2022 számú határozatokkal jóváhagyott, 2023-2037. évi gördülő 

fejlesztési tervet az előterjesztés 1. számú melléklete szerinti tartalommal 

módosítja azzal, hogy a szükségszerű felújítási és beruházási feladatokat 

minden esetben a rendelkezésre álló forrás mértékével kell összhangba 

hozni, és a tervet évente felül kell vizsgálni.  

 

1.2.  Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Közgyűlése az Észak-zalai Víz- és 

Csatornamű Zrt. által – 11-32054-1-029-02-07 MEKH azonosító kóddal 

rendelkező – Zalaegerszeg-IV víziközmű-rendszer vonatkozásában 

elkészített, a MEKH által VKEFFO/7924-7/2022 és VKEFFO/7928-

5/2022 számú határozataival jóváhagyott, 2023-2037. évi gördülő 

fejlesztési tervet az előterjesztés 2. és 3. számú mellékletei szerinti 

tartalommal módosítja azzal, hogy a szükségszerű felújítási és beruházási 

feladatokat minden esetben a rendelkezésre álló forrás mértékével kell 

összhangba hozni, és a tervet évente felül kell vizsgálni. 

 

A közgyűlés felkéri a polgármestert, hogy a 2023-2037. évekre 

vonatkozó 15 éves gördülő (víziközmű) fejlesztési terv módosítása 

ügyintézésével kapcsolatos dokumentumokat aláírja. 
 

Határidő:  2023. július 15. 

Felelős:       Balaicz Zoltán polgármester 

 

1.3.  A Közgyűlés felkéri az Észak-zalai Víz- és Csatornamű Zrt-t, mint 

üzemeltetőt, hogy a Közgyűlés által jóváhagyott és elfogadott, 2023-

2037. évekre vonatkozó gördülő fejlesztési tervek [Zalaegerszeg-SZV 

víziközmű-rendszer MEKH azonosító kód: 21-32054-1-048-01-10; 

Zalaegerszeg-IV víziközmű-rendszer MEKH azonosító kód: 11-32054-1-

029-02-07] felújítási és pótlási terveinek, illetve a rendszerekre 

vonatkozó beruházási terveknek a módosítását a Magyar Energetikai és 
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Közmű-szabályozási Hivatal részére a lent megjelölt határidőig nyújtsa 

be. 

  

 Határidő:  2023. július 15. 

 Felelős:  felkérésre: Arnhoffer András elnök-vezérigazgató 

 

2.1.  Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Közgyűlése elfogadja az Észak-zalai 

Víz- és Csatornamű Zrt-vel, mint üzemeltetővel megkötött bérleti-

üzemeltetési szerződés keretében az önkormányzat ivóvíz-vagyonára 

vonatkozó 67/2023. (V.18.) határozatával elfogadott 2023. évi módosított 

felújítási és pótlási terv 3. számú módosítását azzal, hogy az egyes 

feladatok ivóvíz ágazatra vonatkozóan az Önkormányzat 2023. évi 

költségvetési rendeletében kerültek meghatározásra. 

 

Az ivóvíz vagyonra vonatkozó módosított 2023. évi felújítási és 

pótlási terv 

 

S.sz. Felújítási cél megnevezése 
Nettó becsült 

költség (eFt) 

I. 2022. évből áthúzódó feladatok:  

1. 
Ivóvízhálózat üzemeltetésének biztosításához szükséges 

eseményvezérelt felújítások 
6 001 

2. Ebergényi u. vízvezeték rekonstrukció mérnöki munkával 153 500 

3. Igazgatási díj  82 

4.  Tervezés 5 440 

 Összesen (I.): 165 023 

II. 2023. évi feladatok:   

1. 
Vízvezeték hálózat üzemeltetésének biztosításához 

szükséges eseményvezérelt felújítások  
40 000 

2. 
KEHOP 2.1.11-21-2021-00002 ivóvizes kivitelezési 

munkák (részben FAD, részben egyenes ÁFA) 
428 441 

3. 
KEHOP 2.1.11-21-2021-00002 ivóvizes mérnöki (egyenes 

ÁFA) és műszaki ellenőri  (alanyi mentes) munkák  
8 330 

4. 
Szent László u. [Dobó K. u. – József Attila u. közötti 

szakasz] ivóvízvezeték rekonstrukció 
14 900 

5. József Attila u. ivóvízvezeték rekonstrukció 28 200 

6. Zalaegerszeg, Ebergényi u. ivóvízvezeték kiváltás II. ütem 1 137 

7. 
Zalaegerszeg, Ebergényi u. ivóvízvezeték kiváltás III. 

ütem 
4 061 

8. Perlaki u. ivóvízvezeték rekonstrukció 31 666 

9. Tervezés 5 533 

 Igazgatási díjak  250 

 Összesen (II.): 562 518 

  Ivóvízágazat mindösszesen (I.+II.): 727 541 

 

2.1.1. A közgyűlés felkéri a polgármestert, hogy az Észak-zalai Víz- és 

Csatornamű Zrt-t a határozatban foglaltakról értesítse. 
  

 Határidő:  2023. június 30. 

 Felelős:  Balaicz Zoltán polgármester 

 

2.1.2. A közgyűlés felkéri az Észak-zalai Víz- és Csatornamű Zrt-t, mint 

üzemeltetőt, hogy a határozatban foglaltak végrehajtása érdekében a 

bérleti-üzemeltetési szerződésnek megfelelően, 2023. évben a szükséges 

intézkedéseket tegye meg. 
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 Határidő:  2023. december 31. 

 Felelős:  felkérésre: Arnhoffer András elnök-vezérigazgató 

 

2.2.  Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Közgyűlése elfogadja az Észak-zalai 

Víz- és Csatornamű Zrt-vel, mint üzemeltetővel megkötött bérleti-

üzemeltetési szerződés keretében az Önkormányzat szennyvíz vagyonára 

vonatkozó 25/2023. (III.23.) számú határozatával elfogadott 2023. évi 

módosított felújítási és pótlási terv 2. számú módosítását, azzal, hogy az 

egyes feladatok a szennyvíz ágazatra vonatkozóan az Önkormányzat 

2023. évi költségvetési rendeletében kerültek meghatározásra. 

 

A szennyvíz vagyonra vonatkozó módosított 2023. évi felújítási és 

pótlási terv 

 

S.sz. Felújítási cél megnevezése 
Nettó becsült 

költség (eFt) 

I. 2022. évből áthúzódó feladatok:  

1. 
Szennyvízelvezető hálózat üzemeltetésének biztosításához 

szükséges eseményvezérelt felújítások 
3 838 

2. 
Ebergényi u. szennyvízvezeték-rekonstrukció mérnöki 

munkával 
137 200 

3. Tervezések 6 510 

 Összesen (I.):  147 548 

II. 2023. évi feladatok:   

1. 
Szennyvízelvezető hálózat üzemeltetésének biztosításához 

szükséges eseményvezérelt felújítások 
65 000 

2. 
KEHOP 2.1.11-21-2021-00002 szennyvizes kivitelezési 

munkák (részben FAD, részben egyenes ÁFA) 
521 850 

4. 
KEHOP 2.1.11-21-2021-00002 szennyvizes mérnöki 

(egyenes ÁFA) és műszaki ellenőri  (alanyi mentes) munkák  
10 105 

5. 
Kosztolányi u. adott szakaszok [béleléssel történő] 

szennyvízrekonstrukciója 
178 533 

6. Kosztolányi D. u. szennyvízcsatorna rekonstrukció tervezése 1 620 

7. 
Zalaegerszeg, Ebergényi u. szennyvízvezeték kiváltás II. 

ütem 
1 415 

8. Pózva u. III. ütem szennyvízcsatorna rekonstrukció 41 000 

9. Perlaki u. szennyvízvezeték rekonstrukció 33 640 

10. Ebergényi u. szennyvíz-bekötővezeték építés III. ütem 5 174 

11. Ady u. szennyvízvezeték-bekötés és aknarekonstrukció 11 010 

12. Igazgatási díjak 250 

 Összesen (II.): 869 597 

  Szennyvízágazat mindösszesen (I.+II.): 1 017 145  

 

2.2.1. A közgyűlés felkéri a polgármestert, hogy az Észak-zalai Víz- és 

Csatornamű Zrt-t a határozatban foglaltakról értesítse. 

 

 Határidő: 2023. június 30. 

 Felelős: Balaicz Zoltán polgármester 

 

2.2.2. A közgyűlés felkéri az Észak-zalai Víz- és Csatornamű Zrt-t, mint 

üzemeltetőt, hogy a határozatban foglaltak végrehajtása érdekében a 
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bérleti üzemeltetési szerződésnek megfelelően, 2023. évben a szükséges 

intézkedéseket tegye meg. 

 

 Határidő: 2023. december 31. 

 Felelős: felkérésre: Arnhoffer András elnök-vezérigazgató 

 

3.  Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata a közbeszerzésekről 

szóló 2015. évi CXLIII. törvény (Kbt.) 9. § (1) bekezdés i.) pontja 

alapján az Észak-zalai Víz- és Csatornamű Zrt-vel (8900 Zalaegerszeg, 

Balatoni u. 8.) vállalkozási szerződés(eke)t köt a víziközmű vagyonra 

vonatkozó, 2023. évi felújítási és pótlási tervben elfogadott alábbi 

víziközmű-fejlesztések megvalósítására, az előterjesztésben részletezett 

műszaki tartalommal:  

 

 

Az építési beruházásra vonatkozó különös szerződéses feltételek:  

- a pénzügyi fedezet az önkormányzat 2023. évi költségvetésében a 

„Modern Városok Program keretében a zalaegerszegi közúthálózat 

és kapcsolódó tereinek fejlesztése” soron rendelkezésre áll. 

- a sikeres műszaki átadás-átvétel feltétele kivitelezői nyilatkozat 

arról, hogy a megvalósult állapot az előírt műszaki tartalommal, 

anyagokkal és előírt minőségben valósult meg, valamint a 

beépítésre került anyagok megfelelőségének igazolásai (a minőségi 

bizonylatok). 

-  szerződéses biztosítékok: a késedelmi, a hibás teljesítési és a 

meghiúsulási kötbér meghatározása.  

- szavatosság: vállalkozó jog- és kellékszavatossággal tartozik azért, 

hogy a teljesítése keretében nyújtott szolgáltatások minden 

tekintetben megfelelnek a szerződésben meghatározott megrendelői 

elvárásoknak, valamint jogszabályi követelményeknek, a nyújtott 

szolgáltatások alkalmasak a szerződés céljának betöltésére.  

- jótállás: vállalkozó teljes körű jótállási kötelezettsége a szerződés 

teljesítésétől (műszaki átadás-átvételtől) kezdődően 60 hónap.  

- a többletmunkára és a pótmunkára vonatkozó rendelkezések.  

- a szerződésszegés jogkövetkezményeinek meghatározása.  

- alvállalkozó igénybevétele: Vállalkozó a szerződés teljesítésének 

időtartama alatt köteles a Megrendelőnek minden, a teljesítésbe 

bevonni kívánt alvállalkozót előzetesen bejelenteni. 

 

3.1. A Közgyűlés felkéri a polgármestert a szerződések további részleteiről 

történő tárgyalások, egyeztetések lefolytatására, a szerződések 

elkészítésére, és felhatalmazza azok aláírására.  

 

S.sz. Felújítási cél megnevezése Érintett ágazat 
Teljesítési 

határidő 

Vállalkozási díj 

(nettó Ft) 

1. Perlaki u. ivóvízvezeték rekonstrukció ivóvíz 2023.12.05 31.665.822 

2. 
Perlaki u. szennyvízvezeték 

rekonstrukció 
szennyvíz 2023.12.05 33.639.640 

3. 
Ebergényi u. szennyvíz-bekötővezeték 

építés III. ütem 
szennyvíz 2023.12.05 5.174.000 

4. 
Ady u. szennyvízvezeték-bekötés és 

aknarekonstrukció 
szennyvíz 2023.12.05 11.010.000 
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 Határidő: 2023. július 15. 

 Felelős: Balaicz Zoltán polgármester 

 

3.2. Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Közgyűlése felkéri az Észak-zalai Víz- 

és Csatornamű Zrt elnök-vezérigazgatóját, hogy az in-house feltételek 

olyan változása esetén, melyek alapján a szerződés már nem lenne 

fenntartható, haladéktalanul jelezzen a polgármester felé a szerződés 

felülvizsgálata érdekében. 

 

 Határidő:  folyamatos 

 Felelős:  Észak-zalai Víz- és Csatornamű Zrt elnök-vezérigazgatója 

 

 

21. A zalaegerszegi 4885/3 hrsz.-ú (ruhagyári ABC melletti pavilonok alatti) 

közterületre vonatkozó földhasználati szerződések módosítása  
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Elkezdődött a volt Ruhagyár területén az a jelentős fejlesztés és beruházás, amely a 

következő években még tartani fog, és itt ehhez kapcsolódóan önkormányzati 

vállalásokat is tettünk, természetesen csak a közterületre vonatkozólag, tehát a járda 

rendbetétel, az útkapcsolatok, és az egyéb kiegészítő közművek kapcsán szeretnénk 

majd a beruházás elkészülte után rendet tenni. Itt érintettek az ABC melletti pavilonok 

is, annak érdekében, hogy majd az önkormányzati vállalásunkat a kellő időben meg 

tudjuk valósítani, ezért mindig csak egy-egy évvel hosszabbítjuk ezeket a 

szerződéseket, erre teszünk most is javaslatot ebben a határozati javaslatban. 

Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni. Hozzászólás nincs. Felkérem a 

testület tagjait, szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 15 igen, egyhangú 

szavazással elfogadta az előterjesztést, és az alábbi határozatot hozta: 

 

 ZMJVÖK 94/2023. (VI.15.) határozata 

 

Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése hozzájárul, hogy 

a zalaegerszegi 4885/3 hrsz.-ú, „kivett közpark” megnevezésű, 4260 m2 

nagyságú ingatlanon található 4885/3/A-D hrsz.-ú pavilonok által elfoglalt 121 

m2-es részterület vonatkozásában a földhasználati szerződések 2023. július 1. 

napjától 2024. június 30. napjáig terjedő határozott időre, a földhasználati díjak 

mértékének és az egyéb szerződéses feltételeknek a változatlanul hagyása 

mellett meghosszabbításra kerüljenek az alábbiak szerint: 

 

Hrsz. Terület Tulajdonosok nettó havi díj 

4885/3/A 44 m2 Zalaveczky Zsolt 6/8,  

Büki Tibor Géza 1/8, Fejes Károly 1/8 

5.764,- Ft 

4885/3/B 42 m2 Farkas Anna 5.501,- Ft 

4885/3/C 18 m2 Kövesi Vilmos  2.358,- Ft 

4885/3/D 17 m2 Zalaveczky Lajosné  2.227,- Ft 

 

A nettó havi díj összegére felszámításra kerül a mindenkor hatályos ÁFA 

összege. A földhasználati szerződések meghosszabbításának feltétele, hogy a 

hatályos földhasználati szerződésekből fakadó fizetési kötelezettségüknek a 
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földhasználók maradéktalanul eleget tegyenek. A táblázatban szereplő havi 

díjak a KSH által közölt inflációs adatok alapján 2024. január 1. napjával 

megemelkednek. 

 

A közgyűlés felhatalmazza a polgármestert a földhasználati szerződések 

módosításainak aláírására.  

 

Határidő: 2023. június 30.  

Felelős:  Balaicz Zoltán polgármester 
9:34 órakor 

Bognár Ákos képviselő visszajött az ülésre. 

A testület létszáma: 16 fő 

 

22. A hulladékgazdálkodási rendszer fejlesztése keretében beszerzésre került 

eszközök bérbeadása (KEOP-1.1.1/C/13-2013-0016)  
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Korábban 2015-ben új eszközöket vásárolt önkormányzatunk egy KEOP projekt 

keretében, ebben hulladékgyűjtő járműtől kezdve, mérlegelő berendezésig és 

konténerekig sok minden van. Akkor azt a döntést hoztuk, hogy ezt a Zalai 

Közszolgáltató Nonprofit Kft.-nek adjuk bérbe, ez a szerződés most lejárt, és arra 

teszünk javaslatot, hogy a továbbiakban is saját cégünk, a Zalai Közszolgáltató 

Nonprofit Kft. bérelje ezeket az eszközöket. 

Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni. Hozzászólás nincs. Felkérem a 

testület tagjait, szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 16 igen, egyhangú 

szavazással elfogadta az előterjesztést, és az alábbi határozatot hozta: 

 

 ZMJVÖK 95/2023. (VI.15.) határozata 

 

Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése a „Zalaegerszeg 

Megyei Jogú Város települési szilárd hulladék-gazdálkodási rendszerének 

eszközpark fejlesztése” című, KEOP-1.1.1/C/13-2013-0016 számú projekt 

keretében beszerzésre került  

- 1 db MUT Variopress 211/22,0 – Mercedes Benz Arocs 

2533L/4200(6x2) típusú tömörítőlapos hulladékgyűjtő jármű; 

- 1 db MUT Rotopress 205/20,0 – Mercedes Benz Arocs 2533L/4200(6x2) 

típusú forgódobos hulladékgyűjtő jármű; 

- 1 db MUT SKH 12000ATT – Mercedes Benz Arocs 1840 AK 3900 (4x) 

típusú kétkaros konténerszállító jármű; 

- 10 db KFM típusú, M-U-T Hungária Kft. által gyártott mérlegelő 

berendezés; 

- 450 db 120 l-es, valamint 450 db 240 l-es hulladékgyűjtő edény és 60 db 

hulladékgyűjtő konténer; 

- 19 db GPS fedélzeti egység és egyéb kiegészítő eszköz 

bérbeadására a Zalai Közszolgáltató Nonprofit Kft-vel 2022. július 28. napján 

megkötött bérleti szerződés időtartamát 2026. december 31. napjáig 

meghosszabbítja.    
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A közgyűlés felhatalmazza a polgármestert a bérleti szerződés módosításának 

aláírására. 

 

Határidő: 2023. június 20.  

Felelős: Balaicz Zoltán polgármester 

 

 

23. Megállapodás meghosszabbítása közfeladat ellátására a Zalaegerszegi 

Kajak-Kenu Sárkányhajó Egyesülettel  
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

A téma hasonló, hiszen a TOP pályázatunk keretében szereztünk be sárkányhajót, 

mentőmellényeket, lapátokat, és egyéb eszközöket, amelyeket a Gébárti-tavon lehet 

használni. Ezt a Sárkányhajó Egyesület tudja a mindennapokban a saját tagjainak, és az 

edzéseken biztosítani, a javaslatunk az, hogy a továbbiakban is, 2027. július 31-ig a 

szerződést hosszabbítsuk meg. 

Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni. Hozzászólás nincs. Felkérem a 

testület tagjait, szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 16 igen, egyhangú 

szavazással elfogadta az előterjesztést, és az alábbi határozatot hozta: 

 

 ZMJVÖK 96/2023. (VI.15.) határozata 

 

Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése Zalaegerszeg 

Megyei Jogú Város Önkormányzata és a Zalaegerszegi Kajak-Kenu 

Sárkányhajó Egyesület között 2020. június 22. napján létrejött közfeladat 

ellátási megállapodás időtartamát  – összhangban a TOP-6.9.2-16-ZL1-2017-

00001 azonosítószámú ’A helyi identitás és kohézió erősítésének megteremtése 

Zalaegerszegen’ című projekt fenntartási időszakával – 2027. július 31. napjáig 

meghosszabbítja. 

A Közgyűlés a közfeladat ellátási megállapodás módosítását az előterjesztés 1. 

sz. melléklete szerinti tartalommal jóváhagyja és felkéri a polgármestert annak 

aláírására. 

 

Határidő: 2023. július 31. 

Felelős: Balaicz Zoltán polgármester 

 

 

24. Zalaegerszeg Megyei Jogú Város helyi közforgalmú, autóbusszal végzendő 

személyszállítási szolgáltatás feladatainak ellátására kötött közszolgáltatási 

szerződés módosítása  
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Tisztelettel köszöntöm Rózsa Tamás urat, ő rendszeres vendége az ilyen témák esetében 

a közgyűlésünknek. Azóta, hogy legutóbb találkoztunk, megérkezett az a 11 vadonatúj 

elektromos autóbusz, amelyek folyamatosan kapcsolódnak be a helyi buszközlekedésbe, 

illetve úgy beszéltük meg a Volánbusz Zrt.-vel, hogy a lakossági jelzések és a 

képviselői jelzések alapján történjen meg az a finomhangolás, amelyeket a Volánbusz 

Zrt. be tud fogadni. Úgy gondoljuk, hogy ezek átvezetésre kerültek, ezt láthatjuk most 
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az előterjesztésben. Kérdezem először Rózsa Tamás urat, hogy szeretné-e szóban 

kiegészíteni az anyagot pár gondolattal. 

 

Rózsa Tamás megyei forgalmi üzemvezető: 

Egyetlen gondolattal szeretném talán kiegészíteni az elhangzottakat. Megérkezett 

valóban a 11 darab elektromos autóbusz, ebből 4 darab már ma is forgalomban van, a 

további átvett autóbuszokat ma, illetve holnap helyezzük forgalomba, így jövő hét 

elején már az összes elektromos autóbusz az utakat fogja róni Zalaegerszegen. 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Köszönöm szépen a kiegészítést! 

Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni. 
9:37 órakor 

Domján István képviselő visszajött az ülésre. 

A testület létszáma: 17 fő 

Keresztes Csaba képviselő: 

Egyrészt üdvözöljük a szerződésben a módosításokat, mint az elektromos buszokat, 

hiszen ezek nem nemcsak szépek és jók, hanem kényelmesek is, tehát teljes mértékben 

elégedettek vagyunk ezzel. A másik része is a felszólalásomnak pozitív lesz, csak hogy 

előre bocsássam, nem lesz itt most államosítás, az már lezajlott, illetve itt ebbe most ne 

menjünk bele, mert frakcióvezető úrnak igaza lesz, ha ezt most megcáfolja 

valószínűleg. Egy konkrét dolgot szeretnék csak mondani, a 10C visszaállításával 

kapcsolatban. Gondolom, mindannyiunkat nagyon sokan megkerestek ezzel, mi 

mindenkit a Volánbuszhoz irányítottunk, hogy ott tegyék meg ezeket a bejelentéseket. 

Örülünk, hogy ez a járat vissza tudott kerülni a menetrendbe! 

 

Kiss Ferenc képviselő: 

Meg szeretném köszönni a Volánbusz és az önkormányzat illetékes dolgozóinak, akik 

ebben a buszos mizériában részt vettek, azt a munkát, hogy zökkenőkkel, de tudomásul 

vette a város az új menetrendet és az új buszjáratokat. Továbbá azt is meg szeretném 

köszönni – ez személyemre szól –, hogy a Mi Hazánk aktivistáinak nem kellett 

aláírásgyűjtéshez folyamodnia a városban, tehát lezajlott aláírásgyűjtés nélkül, nem volt 

probléma. Ezt köszönném! Ami kérdésem bizottsági ülésen is volt, hogy a 11 busznak a 

megjelenését üdvözöljük, de a 11 busznak a további sorsa érdekelt volna, hogy hova 

kerülnek, vagy mi lesz velük, hogy a megyébe kerülnek-e, illetve a megyén kívül 

kerülnek-e működtetésre. 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Mind a 11 busz Zalaegerszegre került, és Zalaegerszegen is fog működni, de átadom a 

szót. 

 

Rózsa Tamás megyei forgalmi üzemvezető: 

Képviselő úr kérdése azt hiszem nem erre irányult, hanem hogy az a 11 darab autóbusz, 

amit kiváltanak az elektromos buszok, azok hova kerülnek. Nemcsak erről a 11 

autóbuszról van szó, hiszen kevesebb autóbusszal látjuk el ma a közlekedést, mint 

március 18-a előtt, ott is szabadultak fel autóbuszok. Ezek közül az elektromos 

autóbuszok beszerzésére szóló pályázat szerint Nagykanizsára is került autóbusz, már 

Kanizsán dolgozik, illetve a többi felszabadult autóbusz pedig itt a nyugati régióban 

Tolna megyébe, Győr-Moson-Sopron megyébe kerül át várhatóan. Az autóbuszok 

egyelőre még itt vannak, mert a sorsuk nem dőlt el véglegesen. Bizottsági ülésen is 

elmondtam, hogy Zalaegerszegen az elektromos autóbuszok beállításával 5 év körülire 

csökkent le az átlagéletkor. Azok az autóbuszok, amiket az elektromos autóbuszok 
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kiváltottak, illetve amelyek leállításra kerültek a fordacsökkentés miatt, ezek 15-16 éves 

autóbuszok. ezek kerülnek ki a forgalomból, és ezek a 15-16 éves autóbuszok más 

városokban jelentős átlagéletkor-csökkenést okoznak, 20 vagy akár 30 évnél idősebb 

autóbuszokat fognak kiváltani. 

 
9:41 órakor 

Makovecz Tamás képviselő visszajött az ülésre. 

A testület létszáma: 18 fő 

Gecse Péter alpolgármester: 

Csak két dolgot szeretnék mondani. Folyamatosan kapcsolatban vagyunk a 

Volánbusszal, mind a 11 elektromos busz kapcsán, mind az egyéb megmaradó flotta 

kapcsán is, és az mindenképpen pozitív, hogy ha már ezen a héten sikerül teljes 

értékűen a 11 elektromos buszt beállítani a helyi közösségi közlekedésbe, akkor az talán 

azt jelzi, hogy üzembiztosan tudnak működni, ami előzetesen is mindenképpen fontos 

volt, illetve tudják azokat a fordateljesítményeket, 200 fölötti kilométer fordáknak a 

kiszolgálását. Csak arra szeretnék még képviselő úrnak reflektálni, hogy mivel nyilván 

volt változás a menetrendben is, és természetesen a buszflottában is, habár más 

városokban ez pozitív irányba billentené el az átlagéletkort, ezért azt kértük, hogy az 

üzembiztos működéshez az elektromos buszok beállítása és a menetrendi átalakítások 

miatt azért ezek a buszok még egy darabig maradjanak itt a Volánbusz telephelyén. Azt 

gondolom, hogy ennek a rendszernek az üzembiztonság is kiemelten fontos. 

 

Kiss Ferenc képviselő: 

Köszönöm, visszakérném még a szót. Az előbb nem mondtam, de bizottsági ülésen is 

javasoltam, hogy mindenképp egy utasszámlálást az őszi szeptemberi időszakban még 

javasolnék a finomhangolás miatt. 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Kérdezem, hogy bármilyen utolsó reakciót Rózsa Tamás szeretne-e? Nem kíván szólni, 

köszönöm, ezeket a felvetéseket rögzítette. 

További hozzászólás nincs. Felkérem a testület tagjait, szavazzanak. Megállapítom, 

hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazással elfogadta az előterjesztést, és az 

alábbi határozatot hozta: 

 

 ZMJVÖK 97/2023. (VI.15.) határozata 

 

Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése elfogadja a 

Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata és az ÉNYKK Északnyugat-

magyarországi Közlekedési Központ Zrt. (jogutódja: Volánbusz Zrt.) között 

2018. december 10. napján, Zalaegerszeg Megyei Jogú Város helyi közúti 

közforgalmú, autóbusszal végzendő személyszállítási szolgáltatás feladatainak 

ellátására létrejött közszolgáltatási szerződés közös megegyezéssel történő - az 

előterjesztés melléklete szerinti - 3.  számú módosítását. 

A közgyűlés felhatalmazza a polgármestert a közszolgáltatási szerződés  

3. számú módosításának aláírására.  

 

Határidő:  2023. június 20. 

Felelős:  Balaicz Zoltán polgármester 

 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

További jó munkát kívánok! 
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25. Tájékoztató Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata által 

létrehozott közalapítványok 2022. évi tevékenységéről  
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Ez a Zalaegerszeg Felsőfokú Oktatásáért Közalapítványt, a Lakhatásért Közalapítványt, 

és a Zalaegerszeg Kultúrájáért Közalapítványt érinti, a beszámolót előzetesen 

képviselőtársaim megismerték. 

Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni. Hozzászólás nincs. Felkérem a 

testület tagjait, szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú 

szavazással elfogadta az előterjesztést, és az alábbi határozatot hozta: 

 

 ZMJVÖK 98/2023. (VI.15.) határozata 

 

Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése a Zalaegerszeg 

Felsőfokú Oktatásáért Közalapítvány, a „Lakhatásért” Közalapítvány, valamint 

a Zalaegerszeg Kultúrájáért Közalapítvány 2022. évi tevékenységéről szóló 

tájékoztatót elfogadja. 

Felkéri a polgármestert, hogy a közalapítványok Kuratóriumának elnökeit a 

döntésről tájékoztassa. 

 

Határidő:  2023. június 30. 

Felelős: Balaicz Zoltán polgármester 

 

 

26. Tájékoztatás Zalaegerszeg autóbuszállomás, valamint vasútállomás és 

környezetének rekonstrukciós terveiről 
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Még a korábbi években született döntés, egész pontosan 2021-ben arról, hogy a 

Kormány egy külön kormányhatározatban foglalkozott a zalaegerszegi buszpályaudvar 

és a vasútállomás felújításának terveivel, és erre összességében 600 millió Ft tervezési 

támogatást biztosított a NIF Zrt. részére. Időközben a NIF Zrt. betagozódott az Építési 

és Közlekedési Minisztériumba, de a feladatot még 2021-ben elkezdték a szakemberek, 

először megvalósíthatósági tanulmánnyal, aztán pedig megjelentek a közbeszerzési 

eljárások az engedélyes és kiviteli tervek elkészítésére vonatkozóan. Nagyon fontos 

hangsúlyozni, hogy itt csak és kizárólag a tervezésről beszélünk, tehát nehogy az a 

félreértés legyen akár képviselőtársaim, akár a televízió nézői között, hogy most 

azonnal elkezdődik majd akár az autóbusz pályaudvarnak, akár a vasútállomásnak a 

felújítása. Itt most egyelőre az engedélyes és kiviteli tervekről, azok készüléséről, 

irányairól kapunk egy tájékoztatást. Ha minden jól megy, akkor 2024. májusára 

készülhetnek el az engedélyes kiviteli tervek, és minden attól függ, hogy milyen a 

gazdasági helyzet, milyen tervezői költségbecslést látunk majd, hány milliárd forintba 

kerül ez a beruházás, akkor dönt majd a kormányzat – szerintem 2025. előtt 

semmiképpen – arról, hogy milyen ütemben, és mikor valósulhatnak meg ezek a 

felújítások. Két fő irány van, az egyik egy konzervatív – nevezzük így –, ez pedig a 

vasútállomásra vonatkozik, hiszen 1890-ben épült meg Zalaegerszeg első és legkorábbi 

vasútállomása, még nem a mostani helyen, hanem egy kicsit a város felé eső részen, és 

utána, 1927-ben egy másik beruházás kapcsán készült el az a gyönyörű, azt gondolom, 

hogy mai szemmel is elkápráztató épület, ami Magyarország egyetlen neoromán stílusú 
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vasútállomása, tehát nagyon büszkék lehetünk rá, és van mit megvédeni. Ezért 

mondtam, hogy itt egy konzervatív tervezés készül, hiszen az a cél, hogy az 1945 előtti 

állapotokat állítsuk helyre. Ugye 1945-ben bombatámadás érte a vasútállomást, és utána 

egy szerényebb, visszafogottabb felújításra került csak sor, tehát a cél az, hogy a ’45 

előtti nagyon gyönyörű állapotokat állítsuk helyre. Az autóbusz pályaudvarnál hasonló 

építészeti örökségünk nincs, ott inkább a funkcionalitás lesz a cél, hogy egy valóban 

mindenkit kiszolgáló olyan fejlesztés valósuljon meg, amit aztán a használat során is 

igénybe tudnak venni. Ennyi van most az előterjesztésben, kérdezem Gecse Péter 

alpolgármester urat, aki koordinálta ezt a tervezési sorozatot a mi részünkről, hogy 

szeretné-e kiegészíteni. Nem kíván szólni, bizottsági szakaszban ezt megismerték. 

Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni. 
9:47 órakor 

Bali Zoltán alpolgármester  kiment az ülésről. 

A testület létszáma: 17 fő 

Kiss Ferenc képviselő: 

A buszállomás környékén rengeteg vállalkozás működik. Azt kérném, hogy ezeket a 

vállalkozásokat valamilyen formában tájékoztassa vagy az önkormányzat, vagy a 

Volánbusz, hogy milyen változások várhatók, illetve a vállalkozások jövőképe hogyan 

áll, mert már több vállalkozás is megkeresett, aki felvetette, hogy szeretnék tudni, őket 

hogyan érinti. Ezt valahogy le kéne rendezni, tájékoztatni őket. 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Lehet, hogy a tervezés egyébként megzavarta őket is, és érthető, hogy mindenki 

aggódik a saját vállalkozása iránt, de bízom benne, hogy a Volánbusz Zrt. is jelezte 

számukra, hogy ez mostanában nem aktuális, tehát a következő években nem téma 

bármilyen változás, költözés, felújítás. De nyilván ha már látszik valami abból, hogy 

elkezdődhet egy fejlesztés néhány év múlva, akkor az az első és legfontosabb 

kötelessége a Volánbusz Zrt.-nek, hogy minden információt hitelesen, és kellő időben 

átadjon ezeknek a vállalkozóknak. Teljesen egyetértek képviselő úrral! 

További hozzászólás nincs. Felkérem a testület tagjait, hogy alakszerű határozat nélkül, 

a formai követelmények mellőzésével szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés  

17 igen, egyhangú szavazással elfogadta a Zalaegerszeg autóbuszállomás, valamint 

vasútállomás és környezetének rekonstrukciós terveiről szóló tájékoztatót. 

 
Balaicz Zoltán polgármester 9:50 órától zárt ülést rendel el, 

melynek keretében a testület a 27. - 28. napirendi pontokat tárgyalja meg. 

A zárt ülésről külön jegyzőkönyv készül. 

Balaicz Zoltán polgármester megállapítja, hogy a testület határozatképes, 

9:52 órától nyilvános ülés keretében folytatja a munkát. 

 

29. Interpellációs kérdések, interpellációs kérdésekre válasz 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Interpellációs szakasz következik, melyben Gecse Péter alpolgármester úr szeretne 

válaszolni Keresztes Csaba képviselő úr interpellációjára.  

 

Gecse Péter alpolgármester: 

Egyrészt szeretném megkérdezni, hogy felolvassam-e a választ, másrészt a Műszaki 

Osztály kollégájával egyeztetve a beavatkozások, a szükséges intézkedések a 

Városgazdálkodási Kft. és a Kontakt Kft. részéről megtörténtek. Egy dolgot még 

szeretnék kiemelni, hogy a térség önkormányzati képviselőivel is voltunk kint a 

helyszínen, és a jövőben biztos, hogy szükséges lesz egy-két rendelet hatálya alá eső 
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terület további rendezését tisztázni, hiszen azért itt van olyan a garázsok környékén, ami 

önkormányzati rendelet hatálya alá tartozik. De azt gondolom, ahogy eddig is, a 

jövőben is a Városgazdálkodási Kft. és a Kontakt Nonprofit Kft. is segíti, hogy ez 

rendezett körülményeket eredményezzen. Azt a visszacsatolást kaptam, hogy 

megtörtént. (Az interpellációs válasz a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Keresztes Csaba képviselő: 

Köszönöm szépen, nem kérem felolvasni a teljes választ. Úgy tudom, ma reggel történt 

meg a válaszban is említett szemét elszállítása, és a lakossági visszajelzés alapján itt 

volt egy kis kellemetlenség abból, hogy tegnap délután már lezárták a parkolót, és ma 

reggel vitték el. Nem tudom, ezt ki szervezi, de itt amúgy is kevés parkoló van, és ott 

volt egy kis kellemetlenség. Azt szeretném kérni, hogy tartsunk egy olyan bejárást, ahol 

én is ott lehetek, mert szerintem lehet, hogy elbeszélünk egymás mellett, vagy nem 

értjük egymást pontosan, de ott más problémák is vannak, amik még nem kerültek 

megoldásra. A választ elfogadom, de kérnék egy ilyen bejárási lehetőséget! 

 

Gecse Péter alpolgármester: 

Köszönöm szépen! Rendben, mindenképpen akkor egyeztetni fogjuk ennek az 

időpontját. A rézsű és a parkoló elhelyezkedése miatt ott egy időbeni zárást kellett 

megoldani, hiszen a Városgazdálkodási Kft. azokat az ágakat egy darus autóval tudja 

elszállítani, tehát ha a szegély mellé nem tud odaállni, és ott reggel próbálják meg 

úgymond az autókat terelgetni, akkor igazából esélytelen a feladatmegoldás. Ezért 

született az a döntés, hogy időben kiértesítve egyébként a közös képviselőkön keresztül, 

nyilván kellett egy olyan fizikai zárás is, hogy a rézsű mellé oda tudjon állni az autó. A 

másikra pedig akkor visszacsatoltam, és akkor azt egyeztetjük! 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

A következőkben interpellációs kérdéseket lehet megfogalmazni, melyekre legkorábban 

szeptember 14-én kapnak választ képviselőtársaim. 

 

Kiss Ferenc képviselő: 

Több is lenne, és akkor próbálok gyorsan haladni. Fogadóórát tartok, mint képviselő, a 

Mi Hazánk irodájában, az Ady utcában, és többen jelentkeztek. A következő 

kérdés/kérés hangzott el: mivel itt a gombaszezon, a piacon gombaszakértő nem nagyon 

dolgozik. Utána kellene nézni, és igényelnék, hogy a hétvégén mindenképp, de minden 

piaci napon gombaszakértő legyen, mert viszik ki a gombát, és nem találják a szakértőt. 

Köszönöm szépen, ez volt az első. 

A második: Kertváros, a Fenyő és a tízemeletesek mögötti szakasznak mikor tervezi az 

önkormányzat a felújítását? Probléma van az utakkal, a járdákkal, nem tudom, a lépcső 

az ABC-hez tartozik, vagy sem, de a lépcsők balesetveszélyesek, ki vannak töredezve a 

fokok. A helyszíni bejárást is megtettem, hogy képben legyek, és találtam olyat, hogy 4 

éve, 5 éve, amióta a legelső tízemeletes előtt kukákat raktak le, azóta ott hagyták a 

gallyakat, meg volt ott egy kutyafuttató pálya, ott van helyette egy füves terület, a 

kosárlabdapalánkok ott maradtak, tehát az a rész is ott teljesen elhanyagolt. A 

parkolóban, ami az ABC, az üzletek mögött van, valamilyen vízvezetéket vagy 

szennyvízvezetéket felszedtek, azóta ott vannak a térkövek, az egész parkolóban ezeket 

a gyeptéglás köveket, ami közül a fű ki tud nőni, ezeket még a ’90-es években – de talán 

a ’80-as években – rakták le. Azóta ez van ott! Erre kérnék valami választ majd. 

Többen megkerestek a fesztiválok miatt, nem tudom, a hangerőt lejjebb lehet-e venni, 

ez örök probléma, és a hétvégén újra probléma lesz, akkor újra jelentkezni fognak. 

Konkrétan tőlem azt kérdezték, hogy a panziós szállásköltségüket az önkormányzat 
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vállalja-e, mert aki nem tud kimenni a hegyre – és én ezt nem tudtam –, az van, hogy 

már lefoglalta a helyet a múlt hétvégén is, és ezen a hétvégén is, mert hétvégére 

elmentek panzióba. Ezt személyesen mondták! Mondtam nekik, hogy ez van. 

Az utolsó lenne: tervezi-e a város valamilyen formában a gazdasági migránsaink 

megkeresését? Képviseli-e valaki ezeket a harmadik világból jött munkavállalókat? 

Mert a város most már tele van a harmadik világból jött munkavállalóval, és nekik 

programot kellene szervezni. Nem tudom, a művelődési központokban, vagy egyéb 

helyeken vannak-e szakemberek, akik fel tudnák venni velük valahogy a kapcsolatot, és 

tájékoztatnák őket, hogy mik a magyarok szokásai, mit szeretnének ők, egyáltalán hogy 

képzelik az együttélést a város lakóival. Röviden ennyi! 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

A gombaszakértővel kapcsolatban egyébként hozzám is érkezett jelzés, úgy tudom, 

hogy heti két alkalommal most is van a Vásárcsarnokban ilyen gombaszakértői 

lehetőség, de biztos, hogy volt jelzés ezzel kapcsolatban. Nem egy nagy létszámot érint, 

nagyjából 40 ember, aki rendszeresen oda szokta vinni szakértőhöz, csak eddig mindig 

vihették, most meg heti két nap van. De megkérem Gecse Péter alpolgármester urat, 

hogy Horváth István Vásárcsarnok vezetővel egyeztessen, hogy ezt a lehetőséget 

hogyan lehet esetleg bővíteni. 

A Kertváros kapcsán alpolgármester úr ennek a felvetésnek utána néz, de szót kért 

Bognár Ákos képviselő úr is. 

A fesztiválokon szerintem ez egy örök probléma, ezzel foglalkozhatunk minden 

közgyűlésen. Én, aki itt laktam 40 éven keresztül a TotóLottó Áruház fölött, azt 

gondolom, hogy nagyon hitelesen el tudom mondani, hogy mi a valódi helyzet, egyik 

oldalról a Nagytemplom harangja, másik oldalról a piacosok, fesztiválok, tehát 

kétségtelen, hogy a belvárosban ez egy örök probléma. Mi mindig felhívjuk a figyelmét 

mind a fesztiválszervezőknek, mind pedig a vendéglátósoknak az engedély kapcsán, 

hogy próbáljanak meg a lakosság türelmével nem visszaélni. Vannak olyan javaslatok, 

hogy ez menjen ki a Sportcsarnokhoz, de hát a Sportcsarnoknál is van rendezvény és 

fesztivál, akkor meg a másik területen lakók vetik fel ugyanezeket. Ezt egyszer 

végigbeszéltük, és ebben egyetértés volt a testületben, hogy bármelyik nyugati 

testvérvárosunkba ellátogatunk Klagenfurttól Marlig, Goriziatól Kuzelig, ezek a 

rendezvények mindig hagyományosan a belvárosban vannak, sajnos ez okoz 

kellemetlenséget. Nyilván arra kérem továbbra is főjegyző urat, hogy az 

engedélyeztetések során, és az ellenőrzések során fokozottan hívjuk fel mindig az 

érintett vállalkozók, és a saját fesztiválszervezőink figyelmét is a határidők betartására.  

A múltkor egyszer már téma volt  a vendégmunkások száma, aránya. Az ukrán 

vendégmunkások száma az elmúlt időszakban jelentősen csökkent, és alapvetően a 

Fülöp-szigetekről érkezett vendégmunkások jelentek meg. Egyébként nem olyan nagy a 

számuk, mint ahogy látszódnak, csak ha ránéztünk egy ukrán vendégmunkásra, amíg 

nem szólalt meg, addig nem látszott róla, hogy ő esetleg nem magyar állampolgár, 

ellenben a Fülöp-szigetekiekről látszik, hogy ők a Távol-Keletről érkeztek, és ezért van 

egy olyan benyomás az emberekben, hogy ők többen vannak. Valójában nem, összesen 

a Flexnél jelenleg 300-an vannak egyébként, csak mivel a megjelenésük miatt sokkal 

jobban „láthatóak”, ezért nagyobb létszámúnak gondoljuk őket. Az, hogy a saját 

intézményünk nekik bármilyen rendezvényt külön szervezne, ez még így nem vetődött 

fel, bár olyan jelzést kaptam a vietnámi kulturális nap után, hogy esetleg az 

közelíthetné-e vajon a zalaegerszegi emberek elfogadó készségét, hogy az ő 

kultúrájukat jobban megismerjük, ha esetleg egy ilyen Fülöp-szigeteki kulturális 

napokat szervezne a nagykövetség. Nem tudom, erről érdemes lesz majd esetleg külön 

is, akár frakcióvezetői értekezleten beszélgetni, mert kíváncsi vagyok képviselőtársaim 
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véleményére is. Tehát ezt az utolsót ennyivel lezárom, ha képviselő úrnak megfelel, és 

akkor a másik témában részben főjegyző úr, két témában alpolgármester úr, és akkor 

egy reakcióra pedig Bognár képviselő úr reagál. 

 

Bognár Ákos képviselő: 

Ha már a választókerületemet érintette a kérdés, akkor szeretnék azonnal választ is adni, 

de a részletes válasz megfogalmazásában, a részletes válaszadásban alpolgármester úr 

segítségére állok bármikor. Véleményem szerint fontos egyben kezelni bizonyos 

településrészeken belül is bizonyos részeket. Itt ha megnézzük ezt a részt, a Köztársaság 

utca 89-től 85-ig van 3 darab tízemeletes, illetve utána még ott van a komplett Mókus 

utca, ami elér egészen a kertvárosi templomig. Akkor érzek jónak egy beruházást, ha 

útszakaszokról révén szó, az alépítmény is megújul, illetve maga az útfelület is megújul, 

akkor tekintem teljesnek. Képviselő úr biztos emlékszik rá, hiszen ha jól tudom, sokáig 

abban a tízemeletesben is lakott, azt nem tudom, most is ott lakik-e, de biztos, hogy 

szemmel követte itt a változásokat. Első lépésként a Mókus utcával kezdtük ennek a 

résznek a rendbetételét, hiszen az volt a legeslegrosszabb állapotban, nagyon magasan 

kinn voltak az útfelületből a fedlapok, ott egy komplett generál-kivitelezést tudtunk 

véghez vinni, megújult a komplett alépítmény, és megújult az útfelület is. Annak a 

projektnek a részében ez már kifordult oda a Köztársaság utca 85 tízemeletes mellett, és 

ott létesült egy új szelektív hulladékgyűjtő sziget, illetve a parkolók is megújultak. Ezt 

tekintem I. ütemnek. Tovább haladva, ha megnézzük a külső parkolókat, amik a 

pavilonsor és a tízemeletesek között vannak, ott a parkolókat egyszer már sikerült 

valamilyen szinten rendbe rakni, az nem a végleges megoldás egyébként, ezt 

hozzáteszem. De ott nem volt olyan nagy a gond, mint hátul, az Alsóerdei út, az ott lévő 

garázsok, és a tízemeletesek között, ezért úgy gondoltuk, hogy abba az irányba 

haladjunk, és ott legyen a következő ütem. Ez a következő ütem is megvalósult, hiszen 

a 85-ös ház mögött effektív a Mókus utca folytatásával megújult kompletten az 

alépítmény, az útfelület, és új parkolók, illetve új parkolóburkolat került kiépítésre. Ezt 

tekintem a II. ütemnek. A Kovács Károly Városépítő Programban szerepel ennek a 

projektnek a III. üteme, ugyanezen a nyomvonalon haladunk tovább, és szeretném egy-

két éven belül elérni, hogy kiérjünk ott a – képviselő úr által Fenyőként emlegetett – 

presszó mellett a Köztársaság utcára. Ha ez a projektrész is megvalósul, tudunk fordulni 

be a 89 előtt, illetve onnan már bármelyik oldalról elkezdhetjük, hiszen ott egy U-

alakban lefedtük akkor ezt a részt, és tudunk haladni arra. Nem elhanyagoltak azok a 

zöldfelületek, hiszen a Kovács Károly Programban érintve lesznek ezek a területek, 

mind amit említett képviselő úr, a kutyafuttató, ami régen egy körbekerített focipálya 

volt, csak nem használták a lakók, mind pedig a kosárlabdapálya, ahol lényegében véve 

már csak tényleg két kosárlabdapalánk látható. Ezeket a fejlesztéseket mind egyeztettük 

az ott lakó emberekkel, felvettük a kapcsolatot a közös képviselőkkel, ők erről tudnak, 

üdvözölték ezeket a lehetőségeket. A zöldfelület karbantartásáért mindig szólok ezen a 

területen, hogy legalább addig is, amíg ott nem zajlik le ez a beruházás, addig ez 

rendben legyen. Remélem, hogy eléggé kielégítő választ tudtam adni! 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Nem tudom, hogy Herkliné Ebedli Gyöngyi képviselő asszony külön akar-e 

interpellálni, vagy ehhez akar hozzászólni? 

 

Herkliné Ebedli Gyöngyi képviselő: 

Nem interpellálni szeretnék, polgármester úr, hanem majd főjegyző úrhoz lenne 

kérdésem. 
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Balaicz Zoltán polgármester: 

Nem tudtam, hogy ehhez akar-e hozzászólni képviselő asszony, így visszaadom a szót 

Kiss Ferenc képviselő úrnak. 

 

Kiss Ferenc képviselő: 

A legfontosabb mindenképpen a Fenyő melletti bejövő járda, illetve az út lenne, mert 

mindkettő balesetveszélyes. 

 

Gecse Péter alpolgármester: 

Csak annyit szeretnék kiegészítésként mondani, hiszen Bognár Ákos önkormányzati 

képviselő úr, a térség képviselője a jövőbeli tervekről, fejlesztésekről teljesértékűen 

beszélt. Azokat a lokális, és esetleg olyan hibákat, amit el lehet hárítani, ezt akkor 

mindenképpen meg fogjuk, a Zala-Müllex Kft.-vel, a Műszaki Osztállyal megnézzük, és 

ha vannak olyan balesetveszélyes lokális problémák, akkor azokat javítjuk, hiszen azt 

gondolom, hogy azért ezek a fejlesztések még a következő időszaknak a tervei, amelyek 

megvalósítása még időt vehet igénybe, de amit tudunk, azt azonnal megteszünk.  

 

Benke Richárd képviselő: 

A termálfürdővel kapcsolatban szeretnék kérdezni, egy friss közösségi portálbejegyzés 

miatt, érdeklődési szintén. Az önkormányzati tájékoztatásokból tudjuk, hogy a fedett 

termálfürdő magántulajdon, magánvállalkozó üzemelteti, a szabadtéri termálfürdő 

üzemeltetése pedig visszakerült az önkormányzathoz. Tavaly szeptemberben volt 

tájékoztatás arról, hogy téliesítve lesz, és egyelőre lezárja azt, tehát idén nyáron nem 

lesz nyitva, erről volt is a közösségi portálon bejegyzés. Gondolom én, hogy a 

költségek, illetve a várható fejlesztések miatt zárva van. A kérdésem: várható-e a 

közeljövőben mondjuk fejlesztés, beruházás, és mondjuk jövő nyáron már nyitva lehet-e 

a termálfürdő? Mit kell most, ebben a pillanatban tudni a termálfürdővel kapcsolatban? 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

2002-ben nyílt meg önkormányzati beruházásban, állami forrásból az Aquacity. Utána 

folytatódott volna ez a projekt 2003-ban egy önkormányzati beruházás során egy 4 

csillagos önkormányzati hotellel, és egy önkormányzati beruházásban megvalósuló 

önkormányzati tulajdonú és működtetésű fedett fürdővel is. Igazából ez akkor lett volna 

igazán nyereséges, jól működő, ha ez a 3 egység együttesen megvan, de erre már nem 

volt lehetőség 2002 után, nem is volt ilyen pályázati lehetőség sem. Most kicsit félkarú 

óriásként ott van az Aquacity, ami 365 napból elméletileg 75 napot lehetne nyitva, 2 és 

fél hónapot, de ha az esős napokkal is számolunk, igazából nagyjából ez olyan jó 

esetben 50 nap. Nyilván 50 nap alatt nem lehet egy egész éves működést jól 

levezényelni, ezért lett volna jó, ha van még mellette fedett fürdő és hotel is. De hát a 

múlton felesleges keseregni, hogy mi volt 20 évvel ezelőtt. A 2000-es évek közepén egy 

új irány jelent meg, a magánvállalkozói lehetőség, a magántőke bevonása, így 2005-ben 

magánvállalkozó építette meg a Gébárti félszigeten a kempinget és a termálfalut, és 

akkor lett megkötve az a 17 éves szerződés, ami most lejárt, és mi visszavettük 

egyébként a Gébárti Tóstrandot. Majd szintén ő építette meg 2007-ben a fedett 

termálfürdőt is. Nyilván nem titok, hiszen itt a közgyűlésen is, és az előző testületekben 

is számos alkalommal jeleztük, hogy nem volt könnyű együttműködni ezzel az érintett 

vállalkozóval, nagyon sok konfliktusunk volt, és minden esetben szerettük volna az 

önkormányzat érdekét érvényesíteni, ezért fel sem merült bennem, hogy a 17 éves 

szerződés lejárta után újabbat kössünk. Én magam is ragaszkodtam ahhoz, és a testület 

is egyhangúlag döntött erről, hogy vegyük vissza a Gébárti Tóstrandot, az legyen az 

önkormányzat működtetésében. De hát láttuk, hogy milyen állapotokat kaptunk vissza 
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17 év után, így nem véletlen, hogy 70 millió Ft-ot kellett elkölteni ahhoz, hogy most a 

Gébárti Tóstrand olyan szép új állapotban van, mint amilyenben tudja fogadni a 

vendégeket. Döntött arról a magántulajdonos, hogy ő nyárra bezárja a fedett fürdőt, 

aminek szerintem egyébként megvannak a logikus okai, hiszen egyrészt nyáron nyitva 

van a Gébárti Tóstrand, az Aquacity, és a városi strandfürdő is, amelyek szabadtéri 

lévén jóval látogatottabbak, és ennek következtében egy nagyon párás 40 fokos kinti 

hőmérsékletben nehezen elviselhető a fedett fürdő jóval kisebb látogatottsága, plusz az 

energiaköltségeket is figyelembe vette. Tehát az a döntés született a magánvállalkozó 

részéről, hogy most zár, és majd amikor mi bezárunk, tehát bezár az Aquacity, a 

Tóstrand, és a városi strandfürdő is, akkor nyit ő ki szeptember 1-jén. Ez szerintem az ő 

szempontjából egyébként logikus, és mellette ott van egy kicsi kis pici létesítményként 

az a szabadtéri termálfürdő, amire képviselő úr utal, ami szintén nagyon rossz állapotba 

került az elmúlt időszakban, de miután a fedett fürdő zár, az pedig ott maradt egy ilyen 

kis megmaradt zárványként, mi erre külön most már nem költöttünk. Ahogy képviselő 

úr is idézte az eredeti határozatunkat, ez arról szólt, hogy koncentráljunk a nagy 

létesítményekre. Azt gondolom, hogy megvan magának az önkormányzatnak is a 

lehetősége és a mozgástere, fenntartunk egy hatalmas Aquacityt, fenntartunk, és 

rengeteget költöttünk el most is a Gébárti Tóstrandra, megnyitottuk a városi 

strandfürdőt, azt gondolom, hogy egy 55 ezres önkormányzatnak ez bőven elég. Nem 

szeretném, és nem gondolom, hogy még pluszba egy pici szabadtéri termálfürdőt, 

közvetlenül pár méterre az Aquacitytől még ki kéne nyitnunk. Úgy gondolom, hogy ez 

legyen a magánvállalkozónak a gondja, foglalkozzon vele ő, és amennyiben úgy 

gondolja, hogy majd egyszer kinyit a nyári időszak letelte után, és üzemelteti újra a 

fedett fürdőt, és mellette szeretne még egy szabadtéri lehetőséget is, akkor mi nyitottak 

vagyunk benne. Bérelje, vásárolja meg, bármire nyitottak vagyunk, de ezt ne húzzuk 

már magunkra! Ha így bővebben elfogadja képviselő úr a válaszomat, és szeretne 

reagálni. (Benke Richárd képviselő úr hozzászóláson kívüli reagálására válaszolva:) Köszönöm 

szépen! 

 

Góra Balázs képviselő: 

Az interneten láttam egy érdekes cikket, a környezettudatos gazdálkodás kapcsán 

ötletként vetném fel, hogy Budapest XX. kerületében az önkormányzat esővíz 

gyűjtőedényeket helyezett ki a családi házas övezetben, vagy lehetett igényelni. 

Gondolom, hasonló logikával, mint ahogy nálunk például annak idején a komposztáló 

edényeket lehetett igényelni. Itt ők arra apelláltak, hogy az özönvízszerű esőzések miatt 

a víz-felfogás, hogy ne csapi vízről öntözzünk, hanem esővízről. Nálunk is a 

legnagyobb költséggel működő a vízmű, gyakorlatilag azokban a házakban, ahol nincs 

fúrt kút vagy ásott kút, és meg lehetne oldani a családi házas övezetben a locsolást, ott 

én úgy tudom, hogy a vízmű kerti locsolós órát, és külön díjat, tehát ott nincs 

csatornadíj ezeknél az óráknál, de mégis azért a hálózati vizet használják locsolásnál. Ez 

egy jó ötlet lehet arra, hogy egy kicsit lépjünk előbbre, abba az irányba, hogy kevesebb 

a hálózati vízhasználat, illetve az a víz, amelyik esetleg problémát okoz, abból nagy 

mennyiséget föl tudunk fogni, és egyre divatosabb lesz az esővízzel való öntözés, az 

esővíz felfogása. Esetleg ennek a lehetőségét érdemes lenne megvizsgálni! 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Közben meg is kértem Gecse Péter alpolgármester urat, hogy ezt a XX. kerületi példát 

vizsgálják meg, nézzék meg, hogy ez milyen projektből, hogyan valósult meg, és erről 

érdemes beszélni. Végül nem interpelláció, hanem kérdés főjegyző úrhoz. 
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Herkliné Ebedli Gyöngyi képviselő: 

Két témában szeretnék kérdést feltenni, mindkettő téma a csácsbozsoki városrészt 

körülölelő hegyekből érkezett, az egyik a füstölés és az égetés. Tudjuk, hogy van egy 

rendelet, ami szabályozza, viszont vannak ellentmondásos dolgok, amit az ott lakók 

nem értenek, többek között például azt, ha akár hétközben vagy hétvégén az emberek 

szeretnének bográcsban kint főzni, vagy éppen sütögetni, az a füst, az milyen kategória. 

Ennek kapcsán voltak most éppen a minap feszültségek, akkor is kihívták a közterület-

felügyelőket, amikor valaki bográcsban főzött, mert hogy égetnek. Szerintem kellene 

erről beszélnünk! 

A másik a kutyák, a hegyi kutyák. Elég sok kutya van az utóbbi időben a hegyekben, és 

a kutyák egy része szabadon kóborol. Ez alkalomadtán, mivel a hegyi ingatlanokat nem 

nagyon veszi mindenütt körbe kerítés, egy újabb feszültséget és egy újabb konfliktust 

okoz. Ebben szeretném az Ön bölcs tanácsát kérni, és talán nem is lenne baj, ha esetleg 

ezekről a témákról kicsit gyakrabban, többször, a médián keresztül is írnánk, 

közzétennénk, vagy akár egy cikk erejéig ezt a témát felvetnénk. Én most azt 

tapasztalom, hogy a hegyen való állandó ottlakás elég gyakori, cserélődnek, és nem 

mindenki tudja ezeket a szabályokat. Akik már régi, életvitelszerűen ott lakó hegyi 

emberek, illetve a város lakói, azok tudják a szabályt, próbálják betartani, próbálják a 

közösséget is ebbe az irányba terelni, de ha megjelenik egy új tulajdonos, ő esetlegesen 

egy sajátos szabállyal értelmezi az ottlétet. Köszönöm szépen, jegyző úr! 

 

Dr. Kovács Gábor c.főjegyző: 

Az égetéssel az a helyzet, hogy ezt a rendeletünk szabályozza, megvan, hogy október 

15. és április 15. között lehet. A rendelet kerti hulladék esetében, tehát a kertben 

keletkezett zöldhulladék, ami nem komposztálható – ha jól emlékszem, így szól a 

rendelet –, azok esetében teszi lehetővé az égetést ebben az időszakban. Tehát azért ha 

jól értelmezzük ezt a rendeletet, nyilván nem arról van szó, hogy nem lehet bográcsozni, 

nem lehet grillezni, nem lehet olyan szabadidős, főzési, egyéb tevékenységet folytatni, 

ahol füst keletkezik. Nyilvánvalóan lehet, nem erre vonatkozik, ebben a rendeletünk 

teljesen egyértelmű, a kerti hulladék elégetésére vonatkozik. Mivel én is hasonló 

környezetben lakom, sajnos én is tapasztalom, hogy sokan nem veszik ezt figyelembe, 

tehát nem bográcsozás miatt van sokszor füst a városkörnyéki dombokon. 

Megpróbálunk valamilyen médiában megjelentethető kommunikációval erre jobban 

odahatni, és egy kicsit rávilágítani, hogy minek az égetése tilos, és milyen esetben tilos 

égetni. 

A kutyák esetében az állattartásnak megvannak az egyre szigorúbb szabályai, 

Magyarországon egyre szigorúbban veszik, és egyre jobban szabályozzák az 

állattartással kapcsolatos kérdéseket. Nyilvánvaló, felügyelet nélkül kutya közterületen 

nem lehet! Akkor vagy befogja a gyepmester, ha erről tud, annak éppen a legutóbbi 

hónapokban emelte meg a közgyűlés – nagyon helyesen! – a díját, hiszen legyen 

felelőssége a kutyatartónak, ha ebrendészeti telepre beszállítják. Illetve ha ne adj Isten 

valamit csinál a kutya, emberre támad, stb., az meg akár szabálysértést, vagy egyéb 

eseteket is magával hozhat, a felügyelet nélküli, közterületi kutya pedig közösségellenes 

magatartás is, tehát még egyéb bírsággal is sújtható. Akkor tudnak eljárni a kollégák, 

illetve a szakemberek, ha erről bejelentést kapnak. Nekem az a tapasztalatom, és a 

visszajelzés, hogy a gazdátlan kóbor kutyákat a gyepmestert befogja, és bár szűkös a 

telep befogadó képessége, de elszállítja. Mindenképpen azt is megnézzük, hogy a 

kutyatartás, és egyáltalán, az állattartás szabályairól egy hasonló kommunikációt, vagy 
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